
W trosce 
o dobro ludzi pracy

, Światowa Rada Pokoju we
zwała narody do przeprowa
dzenia międzynarodowej kam
panii o pokojowe uregulowa
nie spornych kwestii między
narodowych w interesie zacho
wania 1 utrwalenia pokoju na 
całym świecie.

Najszersze masy młodzieży 
świata, ludzie różnych poglą
dów politycznych i wyznań

wych, przyjaznych,*; brater
skich stosunków między mło
dzieżą wszystkich krajów.

Podpisanie rozelmu w Ko
rei, które Jest wielkim zwycię
stwem narodów koreańskiego 
1 chińskiego, całego obozu po
koju 1 demokracji, ujawniło 
możliwość rozwiązania wszel
kich kwestii międzynarodo
wych w drodze pokojowej, a 
nie krwią 1 mieczem.

Zarysowujące się osłabienie 
napięcia w stosunkach między 
narodami odpowiada najszla
chetniejszym pragn'eniom 1 
dążeniom młodego pokolenia 
naszych czasów*.

Zwycięstwo wielkiej sprawy 
pokoju na całym świecie — 
to upragniony cel młodzieży 
radzieckiej, wszystkich ludzi 
radzieckich. Młodzież Związ
ku Radzieckiego blerze czyn
ny udział w międzynarodo
wym ruchu młodzieży demo
kratycznej. kierowanym przez 
Światową Federację Mlodzie-

MOSKWA. Antyfaszystowski Komitet Młodzieży Ra
dzieckiej ogłosił oświadczenie następującej treści:

10 MILIONÓW PAPIEROSÓW 
PONAD PLAN

WROCŁAW. Załoga Wrocław
skie! Wytwórni Papierosów posta 
nowila uczcić 36 rocznicę Wiel
kiej Rewolucji Październikowej 
wyprodukowaniem ponad plan 
IV kwartału 30 milionów wysoko 
gatunkowych papierosów.

Już w dniu 27 bm. załoga zrea
lizowała część zobowiązania przy 
padającą na październik. Dotych
czas robotnicy wyprodukowali 
ponad plany dzienne 10 milionów 
papierosów „Wawel", „Grun
wald", „Dukat", „MDM,, 
„Poznańskie" 1 „Sport".

300 TON SODY KAŁCYNOWANEJ 
PONAD PLAN

KRAKÓW. Załoga Zakładów 
Sohowych w Krakowie melduje: 
„Na 6 dni przed terminem ukoń
czyliśmy realizację zobowiązania, 
podjętego dla uczczenia Wielkie
go Października. Wyprodukowa

liśmy ponad plan 300 ton sody

widzą w szlachetnej Inicjaty
wie Światowej Rady Pokoju 
realny środek do urzeczywist
nienia swoich nadziel na po
kojową przyszłość, na życie 
nie zatrute okropnościami 
wojny. III Światowy Kongres 
Młodzieży, który < yl 6ię 
niedawno, w imieniu chłopców 
1 dziewcząt 106 krajów we
zwał młodzież całego świata 
do udziału z właściwa jej e- 
nerglą w walce o pokojowe 
rozwiązanie sprzeczności mię
dzynarodowych, o zakończenie 
toczących się wojen 1 działań 
agresywnych przeciwko nieza
wisłości narodów.

Wielkie święto pokoju . 1 
przyjaźni — IV Światowy Fe- 

Istlwal Młodzieży 1 Studentów 
który odbył się latem tego ro
ku w Bukareszcie — był dobit
nym 1 przekonywającym do
wodem możliwości pokojo-

Już trzy powiaty 
województwa koszalińskiego:

bytowski 
miastecki 
drawski

wykonały ponad 90 procent 
rocznego planu skupu zboża,

i zostały zwolnione 
z miarek i odsypów

Załoga 
bytowskiego tartaku 
wykonała 
plan roczny

BERLIN. Agencja ADN do
nosi, że przed Sądem Okręgo
wym w Halle toczył się pro
ces przeciwko grupie agentów, 
którzy na bezpośrednie pole
cenie amerykańskiego ośrod
ka szDiegowsklego prowadzili 
od 1951 roku działalność

Załoga bytowskiego 
tartaku nadesłała re
dakcji telegram o dum
nie brzmiącej treści: 
„W dniu 31 październi
ka wykonaliśmy plan 
roczny w 100 procen
tach". Załoga ta nie 
zmniejszy wysiłku w 
pracy, by plan roczny 
przekroczyć w jak naj
większym procencie.

1. - . . - -i

W ostatnich dniach, powiat drawski, jako trzeci z kolei powiat 
naszego województwa wykonał 90 proc, rocznego planu obowią
zkowych dostaw zboża i zwolniony został z miarek i odsypów. 
W powiecie drawskim nasilono ostatnio pracę uświadamiającą 
bezpośrednio w gromadach, przeprowadzaną przez szeroki 
aktyw partyjny i społeczny oraz przodujących chłopów, którzy 
sami już wywiązali się ze swego patriotycznego obowiązku 
wobec ojczyzny. W pow. drawskim zaledwie ’3 radnych i 2 sołtys 
sów nie wykonało dotychczas w pełni obowiązkowych dostaw. 
Całkowicie zrealizowały swoje roczne plany 3 gminy, 10 spół
dzielń produkcyjnych i 9 gromad.

Obecnie przodujące powiaty Bytów, Miastko I Drawsko ubie
gają się o pierwszeństwo w wykonaniu rocznego planu dostaw 
zbożowych w 100 proc.

POWIAT MIASTKO PRZYSPIESZA DOSTAWY

W powiecie miasteckim włączyli się ostatnio aktywnie do 
mobilizacji chłopów nauczyciele wiejscy. Biorą oni udział w 
zebraniach gromadzkich, wyjaśniają chłopom znaczenie soju
szu robotnieeo-chlopskego. Nastąpił również przełom w naj
gorszej dotycnczas gminie powiatu, Kiełczygłowach. Po zdema
skowaniu wiceprzewodniczącego GRN Smolińskego, który 
wspólnie ze złośliwie opornymi chłopami biadolił, że zboże 
rzekomo nie obrodziło i nie można planu wykonać, po wzmo
cnieniu pracy politycznej i ukaraniu grzywnami najbardziej 
opornych - gmina Kiełczygłowy zrealizowała już plan roczny 
w 92 proc,

Repatriacja jeńców 
niemieckich z ZSRR

MOSKWA. Agencja TASS 
por la Je:

Zgodnie z porożu mienieni 
zawartym między rządem ra-' 
dzleckim a delegacją rządową 
Niemieckiej Republiki Demo
kratycznej w czasie rokowań 
w Moskwie w sierpniu br., w 
ostatnim czasie przybyli do 
Berlina repatriowani z ZSRR 
Jeńcy niemieccy, zwolnieni i 
dalszego odbywania kary za 
przestępstwa popełnione w 
czasie wojny. Ogółem wróciło 
5.3fc4 żołnierzy I oficerów.

Wśród repatriowanych znaj
duje Si? kilku generałów x—

Amerykańskich agentów w NRD
spotkała zasłużona kara Za przykładem przodujących

niech idq pozostałe powiaty

władzy radzieckiej był wier
nym pomocniki jm partii w 
walce p umocnienie zdobyczy 
Października, Ukazał bohater 
ską postawę młodzieży ra
dzieckiej, która pod przewo
dem Komsomolu walczyła ra 
wszystkich frontach wojny do 
mowej i szła na najtrudniej
sze odcinki socjalistycznego 
budownictwa w okresie stali
nowskich pięciolatek. Przy
pomniał znane i drogie mło
dzieży polsklei nazwiska bo
haterskich komsomolców — 
uczestników Wielkiej Wojny 
Ojczyźnianej — Zol Kosmode 
mlańskiel, Olega Koszewoja, 
Aleksandra Matrosowa, Miko
łaja Gastello 1 innych nleulęk 
nlonych młodych bojowni
ków'walki z faszystowskim na 
jazdem. 4

„Chłopcy 1 dziewczęta, któ 
rzy pracują nad pełnym zago
spodarowaniem piastowskich 
ziem pragną być takimi Jak 
komsomolcy... Dzieje Komso- 
mołu pomagają naszym mło
dym robotnikom 1 chłopom nie 
ugięcie rozprawiać się z wro
gami, zagrzewać całą młodzież 
do walki o postęp, dobro 1 
sprawiedliwość" — stwierdził 
na zakończenie mówca.

Zebrana na sali młodzież 
gorąco podchwyciła okrzyki 
na cześć Komsomołu — 'awan
gardy młodzieży świata | bra
terskie! przyjaźni młodzieży 
polsklei 1 radzieckiej.

Następnie przemówił kom
somolec tow. Boczarew. Przed 
stąwiciel młodzieży radzlec- 
kie| przekązal młodzieży pol
skiej w Imieniu Komsomolu 
gorące pozdrowienia.

„Niech żyje przyjaźń mło
dzieży polskiej i radzieckiej!" 
— okrzyk wzpleslony przez 
przedstawiciela Komsomołu 
rozbrzmiewał na sali setkami 
głosów. Na zakończenie części 
oficjalnej miodzie* odśpiewała 
Hymn Światowej Federacji 
Młodzieży Demokratycznej.

W części artystycznej wy etą 
pił zespół teatralny ZZK Wę
zła Kolejowego Szczecinek, 
wystawiając komedię Gogola 
„Ożenek",

Ambasador
Aenne Ki^ndermśnn 
opuściła Polskę 

(2“VlRSZAWA. w dniu 31 
października br. opuściła Pol
skę,*’ udając się do Niemiec* 
klej Repbblikl Demokratybi- 
nej, ambasador nadzwyczajny 
1 pełnomocny Aenne Kunder- 
mann, żegnana przed wyjaz* 
dem z Warszawy przez dyrek« 
tora protokółu dyplomatyczne
go MSZ Edwarda Bartola o- 
raz członków ambasady NRD 
z charge d‘affa!ręs A. I. Ru
dolfem Rossmeislcm na czele.1 lisispndn rozpoczął się 

Miesiąc Przyjaźni 

Nismiscka-Radzieckiej 
w NRD

BERLIN. W związku z Mie
siącem ukazało się wiele pu
blikacji, poświęconych życiu 
Związku Radzieckiego, jego 
roli w walce o pokój na świe
cie, o szybsze rozwiązanie 
problemu niemieckiego i u- 
tworzenie zjednoczonych, de
mokratycznych i pokój miłu
jących Niemiec.

W zakładach pracy, w in
stytucjach i szkołach odbywa
ją się odczyty i pogadanki o 
życiu oraz o sukcesach naro
du radzieckiego w budowle 
społeczeństwa komunistycz
nego.

przyjęliśmy wiadomość o bez
prawnym zatrzymaniu statku 
Polskiej Marynarki Handlo
wej ..Praca" przez kilkę kuo- 
m’ntangowską, znajdującą się 
pod polityczną 1 wojskową o- 
pleką rządu Stanów Zjedno
czonych. ••

Dlatego domagamy się kate 
gorycznie od władz Stanów 
Zjednoczonych . natychmiasto
wego zwolnienia załogi statku, 
domagamy się rzeczowe i odpo 
wiedzi na notę rządu polskie
go i ukarania winnycj*^.'

szpiegowską w zakładach 
„Leuna-Werke" im. Waltera 
Ulbrlchta.

Oskarżeni przyznali się do 
winy. Brali oni m. In. aktyw
ny udział w faszystowskich 
prowokacjach w dniu 17 
czerwca, regularnie dostar
czali amerykańskiemu ośrod
kowi szpiegowskiemu w Ber
linie zachodnim informacji 
szpiegowskich o zakładach 
„Leuna-Werke".

Główny oskarżony H. Gla- 
de zeznał, że przesiał do za
chodniego Berlina ogółem 20 
informacji. Co dwa miesiące 
otrzymywał on z Berlina za
chodniego odpowiednie wska
zówki i polecenia.

Sąd skazał H. Gladego na 
14 lat więzienia, Jego żonę 
Klarę oraz oskarżonego Bein- 
za — na 6 lat więzienia, a 
oskarżonego lianę — na pięć 
lat

ży Demokratycznej, w której 
szeregach walczy o pokój i 
lepszą przyszłość 83 miliony 
chłopców 1 dziewcząt z 99 
krajów.

W walce o pokój 1 szczę
ście kroczy razem z nami mło
dzież wielkich Chin, krajów 
demokracji ludowej. Niemiec
kiej Republiki Demokra’ycz- 
nej.

W walce o pokój i szczęście 
kroczą razem z nami miliony 
postępowych chłopców 1 dziew 
cząt krajów kapitalistycznych, 
uciemiężona młodzież krajów 
kolonialnych, dążąca wspólny
mi wysiłkami do obrony swo
ich żywotnych praw i intere
sów.

W odpowiedzi na zbrodni
cze zamiary wrogów pokoju 
chłopcy 1 dziewczęta wszyst
kich krajów 1 kontynentów po
winni Jeszcze mocniej zewrzeć 
swoje szeregi, Jeszcze aktyw
niej walczyć o zachowanie po
koju t bezpieczeństwa między
narodowego, zaostrzyć czuj
ność wobec knowań sił pra
gnących odebrać młodemu po
koleniu prawo do bezpieczne
go życia w pokoju, prawo do 
lepszeI przyszłości, prawo do 
szczęścia.

W imieniu milionów chłop
ców i dziewcząt Związku Ra
dzieckiego Antyfaszystowski 
Komitet Młodzieży Radziec
kiej trorąco popiera Inicjaty
wę Swiatowel Radv Pokoju, 
by przeprowadzić międzynaro
dową kampanie pokojowa o po 
kołowe uregulowania proble
mów mlędzynarcdowych w 
drodze porozumień między 
kralam! zainteresowanymi.

Antyfaszystowski Komitet 
Młodzieży Radzieckiej wzywa > 
wszystkich chłopców | dziew
częta Związku Radzieckiego 
do czynnego kontynuowania i 
wzmożenia walki o pokojowe 
uregulowanie spornych kwestii 
międzynarodowych, o umoc
nienie przylaźni z młodzieżą 
wszystkich krajów. ;

Będziemy i nadal z Jeszcze i 
większą energią 1 entuzjaz- ’ 
mem wzmacniać potęgę naszel | 
wielkiej ojczyzny — ostoi 
pokoju na całym świecie, po
mnażać sukcesy produkcyjn° 
w przemyśle, w rolnictwie, w 
transporcie, we wszystkich in
nych dziedzinach naszego po- 
kolowego budownictwa.

Niech żyje nokój 1 przyjaźń 
między młodzieżą wszystkich 
krajów!

W Szczecinko odbyła 61? 
masówka pracowniljów PKP 
Zebrani po wysłuchaniu-refera 
tu omawiającego szczegóły pi- 
rack'ego porwania ' polskiego 
statku „Praca" przez kuomln- 
tangowskich bandytów, pozo
stających pod opieką 1 rozka
zami Waszyngtonu, ostro na
piętnowali zbrodniczy czyn. 
W dyskusji, w której wzięło 
udz'al wielu pracowników wę
zła kolejowego w Szczeclnku, 
mówcy podkreślali, że porwa
nie statku „Praca" etanowi 
niezbity dowód wojennych dą 
żeń polityki amerykańskich 
bankierów. Ich sojusz ze zn'e 
nawldzonym; przez całą postę
pową ludzkość faszystami i 
zbrodniarzami z klik Adenaą- 
era 1 Czang Ka’-szeka jest spl 
sklem przeciwko pokojowi i 
współpracy narodów. Koleja
rze ze Szczecinka żądali na
tychmiastowego uwolnten'a sta 
tku „Praca" 1 ukarania win
nych brutalnego porwania. Na 
zakończenie masówki zebrani 
uchwalili rezolucję, w której 
czytamy:

„My, pracownicy węzła ko
lejowego w Szczeclnku — ze
brani na masówce w dniu 30. 
X. 53 r. — z oburzeniem

Z polskiej wystawy 
gospodarczej w Pekinie

Na zdjęciu: zwiedzanie wystawy. W pierwszym rzędzie trzeci 
cd lewej wicepremier Rządu Chińskiego Teng Hsiao ping 
i czwarty od lewej minister Żeglugi — M. Popiel.

Piętnuje bandyckie porwanie 
kolejarze ze Szczecinka domagają sią 

natychmiastowego uwolniona 
polskiego statku „Praca“

Będziemy z jeszcze większą energię 
umacniać potęgę naszej wielkiej ojczyzny 

ostoi pokoju na świecie 
Oświadczenie Antyfaszystowskiego Komitetu Młodzieży Radzieckiej

Młodzież koszalińska uczciła
35-tq rocznicę 

powstania Komsomołu
W sobotę, dnia 31.X. br. 

odbyła się w Wojewódzkim 
Domu Kultury w Koszalinie 
uroczysta akademia poświęć o 
na 35 rocznicy powstania Kom 
somolu. Na akademię zorgan! 
zowaną przez Zarządy Woje
wódzki 1 Miejski ZMP w Ko
szalinie, przybyła młodzież ro 
botnicza 1 szkolna oraz przed
stawiciele zakładów pracy.

W prezydium zasiedli m. 
In. sekretarz KW PZPR tow. 
Hajduczenią, I sekretarz KM 
PZPR w Koszalinie tow. Or
łowski, przewodniczący ZW 
ZMP tow. Czubackl oraz 
przedstawiciele młodzieży 
komsomolskiej.

Referat poświęcony 35-let- 
nlej działalności Komsomołu 
wygłosił przewodniczący ZW 
ZMP tow. Romuald Czubackl.

Omówił on wspaniały szlak 
zwycięstw Komunistycznego 
Związku Młodzieży, który od 
pierwszych dni powstania



Uchwala Rady Ministrów ZSRR i Komitetu Centralnego KPZR
r. — 6-krotnle, półfabrykatów 
mięsnych w 1954 r. — 3,8 ra 
za 1 w 1955 r. — 5,7 raza, 
pierożków z mięsem w 1954 r. 
— 6-krotnle 1 w 1955 r.
8,7 raza, mięsa paczkowanego 
w 1954 r. — 26 razy 1 w 
1955 r. — kilkadziesiąt razy.

Produkcję państwowego 
przemysłu mięsnego postana
wia się doprowadzić w 1956 
r. w przybliżeniu do 3 milio
nów ton, czyli zwiększyć ją

2.4 raza w porównaniu z 1950 
r., produkcję wędlin — do 1 
miliona ton, czyli zwiększyć 
Ją 2,2 raza w porównaniu z 
1950 r.. a produkcję drobiu 
zwiększyć — 4,7 raza.

Uchwala przewiduje, że w 
porównaniu z rokiem 1953 
wzrost produkcji poszczegól
nych artykułów w tej dziedzi
nie wyrazi 6!ę w następującym 
stosunku:

MOSKWA. Dnla 30 paź
dziernika ukazał sle w prasie 
radzieckiej tekst uchwały Ra
dy Mln'strów ZSRR 1 Komite
tu Centralnego Komunlstycz. 
n«| Partii Związku Radzieckie 
go w sprawie rozszerzenia pro 
dukcji artykułów żywnościo
wych 1 polepszenia Ich-Jako
ści. Uchwała ta głosi ńi- ln-:

Rada Ministrów ZSRR i Ko 
mltet Centralny KPZR stwier
dzają, że w ostatnich latach 
znacznie wzrosła produkcja ar 
tvkułów żywnościowych. W r. 
1953 produkcja podstawo
wych artykułów żywnościo
wych w zakresie działania Mi
nisterstwa Przemysłu Spożyw
czego ZSRR wyniesie w po
równaniu z r. 1940:

mięsa — 162 proc.: ryb (po 
łowy) — 172 proc.; wędlin 
— i58 proc.: masła — prawie 
2-krotnie więcej: sera — dwu 
krotnie więcej: tłuszczów ro
ślinnych — 153 proc.: marga
ryny — blisko 3-krotnle wię
cej: cukru — 168 proc.; kon
serw — 2.5 raza więcej: wyro 
bów cukierniczych — 172
proc.: makaronu — 2-krotnle 
więcej: k-sz — 124 proc-; pi
wa — 152 proc.; wina grono
wego — 184 proc.

W 1953 r. produkcja arty
kułów żywnościowych zwię
kszy się w porównaniu z r. 
1950 o przeszło 41 proc._ W 
pierwszym półroczu 1953 r. 
przemysł państwowy wyprodu 
kował o 9,7 proc, więcej ar
tykułów żywnościowych niż w 
I półroczu 1952 r. Jednakże 
produkcja szeregu najważniej
szych artykułów żywność'o- 
wych: mięsa, masła, produ
któw mlecznych, wyrobów cu
kierniczych 1 niektórych ln» 
nych towarów zwiększyła się 
w I półroczu 1953 roku nie
znacznie w porównaniu z I pół 
roczem 1952 r.. a połowy ryb 
nawet nieco spadły, w zwlą. 
zku z czym nie jest zaspokaja 
ne większe obecnie zapotrze
bowanie ludności na te towa
ry-

Rada Ministrów ZSRR i Ko 
mltet Centralny KPZR uważa
ją. że rozmiary 1 tempo wzro
stu produkcji artykułów żyw
nościowych nie zapewniają o- 
becnle wykonania zadania szy 
bszego podniesienia materiał- 
nego 1 kulturalnego poziomu 
życia narodu radzieckiego.

Sukcesy w rozwoju przemy
słu ciężkiego, rozwój rolnict
wa I środki zmierzające do Je
go dalszego wzrostu zapewnia 
ja stworzone trwałej bazy su
rowcowej, aby można bvło zde 
rydówanle przystąpić do zwlę 
kszenla produkcji ęrtykulów 
żywnościowych.

Nleelerplące zwłoki zadanie 
polega na tym, by w c'ągu naj 
bliższych 2 — 3 lat radykalnie 
podnieść zaopatrzenie ludności

Tłuszcze roślinne i mydło

Ryby i przetwory rybne

Margaryna

w

Cukier

Mięso I przetwory mięsne

r. 1954 r. 1955
mięsa paczkowanego 4-krotnle 9-krotnle
parówek 1 serdelków 1,5 raza przeszło 2-krotnle
konserw mięsnych 1,4 raza 1,8 raza
półfabrykatów mięsnych 2-krotnle 3-krotnle
pierożków z mięsem 1.5 raza 2-krotnle
kotletów mięsnych 40 proc. 80 proc.

Globalna produkcja mięsa 
ynleśle w 1954 r. w porów- 
.--'ii z 1950 r. 174 proc., a 
1955 r — dwukrotnie wlę- 

■'1, przy czym produkcja dro 
wzrośnie w 1954 r. 2,5 ra

i 1 w 1955 r. — 3,5 raza.
Produkcja wędlin podniesie

W latach 1954—1956 rady
kalnie zwiększyć produkcję ar 
tvkułów żywnościowych, pole
pszyć ich Jakość, asortyment, 
paczkowanie i opakowanie o- 
raz znacznie wcześniej wyko
nać przewidziane przez plan

W latach 1954 — 1955 pro 
dukcja tłuszczów roślinnych 1 
mydła w przedsiębiorstwach 
Ministerstwa Przemyślu Arty
kułów Powszechnego Użytku 
ZSRR wzrośnie: tłuszczów roś 
llnnych w 1954 roku — do 
1.300 tysięcy ton, w 1955 ro 
ku — do 1.500 tysięcy ton; 
mydła w przeliczeniu na my
dło 40-prooentowe w roku 
1954 — do 1.000 tysięcy ton 
I w roku 1955 do 1.200 tyslę 
cv ton. Globalna produkcja 
tłuszczów roślinnych w 1954 ro 
ku w stosunku do 1950 roku 
wynleslo — 167 proc, w 1955

roku — 192 proc. Produkcja 
mydła w przeliczeniu na my
dło 40-procęntowe wyniesie w 
roku 1954 — 125 proc. I w ro 
ku 1955 — 150 proc. W roku 
1956 produkcja tłuszczów roś-‘ 
llnnych ma wynieść w przybli
żeniu 1.650 tysięcy ton, czyli 
wzrośnie 2.1 raza w porówna^ 
nlu z rokiem 1950.

Następne punkty uchwały 
dotyczą podniesienia Jakości 
tłuszczów roślinnych oraz my
dła 1 zwiększenia produkcji 
proszków do prania, a zwłasz
cza do prania tkanin wełnia
nych 1 Jedwabnych.

1954 r. 1955 r.
masła 476 tvs. ton 560 tys. ton
sera 97 tys. ton 135 tys. ton
mleka skondensowanego 220 mil. pusack 275 mil. puszek
mleka w proszku 30 tys. ton 38 tys. ton

5-letnl na rok 1955 zadania 
zakresie produkcji artykułów 
żywnościowych. W tym celu 
ustala się Jak następuje wzrost 
produkcji najważniejszych ka 
tegorlt artykułów żywnościo
wych:

W drodze zwiększenia opa
su i usprawnienia organizacji 
chowu zwierząt gospodarskich, 
Jak również usprawnienia 
transportu i przepędu należy 
zapewnić zwiększenie dostaw 
organizacjom handlowym Ilo
ści wołowiny z żywca pełno- 
tlustego, tłustego 1 średniego 
w 1954 r. co najmniej o 57 
proc. 1 w 19 5 r. o 65 proc., 
a Ilości baraniny z żywca 
pełnotłustego, tłustego 1 śre
dniego — w 1954 r. co naj
mniej o 80 proc. 1 w 1955 r. 
— o 85 proc, całości żywca 
na rynku.

Postanawia się dalej:
rozwinąć na szeroką skalę 

produkcję konserw paszteto
wych, ozorowych, faszerowa
nych, kurzych, szynki konser
wowanej oraz innych wyboro
wych konserw mięsnych:

uruchomić w 1954 r. — 
1956 r. 144 przedsiębiorstwa 
przetwarzające mięso:

podnieść poziom mechaniza
cji procesów przerobu żywca, 
topienia tłuszczu 1 przetwór
stwa podrobów z poziomu 50 
proc, w 1953 roku do 55 pro
cent w 1954 r., 65 proc, w 
1955 r. 1 75 proc, w 1956 M 

całkowicie zmechanizować

Produkcja masła wyniesie 
w 1954 r. w stosunku do ,1950 
roku — 149 proc., a w 1955 
roku — 176 proc.: sera — w
1954 roku dwukrotnie więcej 
1 w 1955 roku 2,8.raza wię
cej; mleka skondensowanego 
— 2,7 raza wlęcel w 1954 r. 
1 3,4 raza Więcej' w 1955 r.; 
mleka w proszku 3,2 raża wlę- 
cej, w 1954 r. 1 czterokrot
nie więcej w 1955 r.: mleka 
pełnotłustego w roku 1954 
dwukrotnie więcej, a w roku
1955 — 2.4 raza więcej niż 
w 1950 roku. W 1956 roku 
produkcja masła wyniesie w 
przybliżeniu 650 tys. ton, czy
li zwiększy się dwukrotnie w 
porównaniu z 1950 rokiem, a 
produkcja 9cra — 160 tys. 
ton, co oznacza wzrost 3,3 ra
za w porównaniu z r. 1950.

W myśl uchwały, w latach 
1954 — 1955 należy zwięk
szyć w porównaniu z rokiem 
1953 produkcję śmietankowe
go masła nlesolonego w 1954 
roku o 30 proc. 1 w 1955 — 
80 proc., przy czym podjąć na 
leży kroki zapewniające znacz 
ne polepszenie masła śmietan
kowego. Produkcja pączkową 
nego masła śmietankowego 
zwiększy 61ę w 1954 roku dwu 
krotnie, a w 1955 roku 2.5 ra 
za: mleka, kefiru 1 innych prze 
tworów mlecznych butelkowa
nych fabrycznie — w 1954 ro
ku 1,3 raza, a w 1955 roku — 
dwukrotnie, mleka skondenso
wanego w małych puszkach — 
w 1954 roku półtorakrotnle, a 
w 1955 roku dwukrotnie. Po
stanawia 61ę też zwiększyć zna 
cznle produkcję mleka ekoci-

XV latach 1954 — 1955 bę 
dzle Znacznie zwiększona pro
dukcja margaryny: w 1954 ro 
ku — do 390 tysięcy ton, w ro 
ku 1955 — do 450 tysięcy 
ton. w tym — margaryny Jadał 
nel w roku 1954 — 211 tysię
cy ton 1 w roku 1955 — 250 
tvslecy ton, margaryny ku
chennej odpowiednio w roku 
1954 — 179 tysięcy ton, w ro 
ku 1955 — 200 tysięcy ton.

Produkcja margaryny w ro 
ku 1956 nia wzrosnąć do 510 
tysięcy ton, czyli 2,7 raza w 
porównaniu z rokiem 1950. 
Uchwała zobowiązuje Jedno

cześnie do zwiększenia pro
dukcji majonezu, cieszącego

densowanego z domieszką ka
kao 1 kawy oraz rozbudować 
produkfclf skondensowanego 
mlekśt sterylizowanego.

Do końca 1956 roku przewi 
dtile sle, dzięki budowle no
wych oraz przebudowie 1 wy
posażeniu technicznym czyn
nych przedsiębiorstw, podleg
łych Ministerstwu Przemysłu 
Spożywczego ZSRR, zwiększe
nie mocy wytwórczej w zakre
sie masła śmietankowego pół- 
torakrotnle. 6era — 2,5 raza 
(w tym sera topionego 7-krot- 
nle), mleka skondensowanego 
3.4 raza, mleka w proszku' — 
3 razy, mleka pełnotłustego 
— 1.7 raza w porównaniu^ l 
rokiem 1955.
’ Uchwała poleca przeprowa
dzenie na szeroką skalę mecha 
nlzacll maślani i serowni. Na
leży zmechanizować te zakła
dy w całel pełni w ciągu lat 
1954 — 1956 w głównych o- 
kręgach. W latach 1954/56 
przewldule 61ę zbudowanie 1 
uruchomienie 720 maiślarń 1 sp 
równi oraz zakładów plerwot-1 
nel obróbki mleka, 100 miej
skich mleczarń, 16 fabryk kon 
6erw mlecznych, 80 zaopatrzo
nych w chłodnie ba® dla odblo 
ru 1 przechowywania masła 
śmietankowego, sera 1 Innych 
produktów mlecznych. Uznaje, 
61ę za rzecz 'konieczną, w celu' 
utrzymywania pełnej wartości 
mleka 1 produktów mlecznych 
oraz lak nalszyhszego dostar
czania Ich miastom dla zaopa
trzenia ludności, stosowanie w 
znacznie większym 6topnlu spe 
Clalnych środków transportu 
samochodowego, kolejowego 1 
wodnego dla przewozu mlekami 
produktów mlecznych. i

technologiczne procesy pro
dukcji wędlin, parówek, ser
delków, konserw mięsnych, 
mięsa paczkowanego, półfa
brykatów mięsnych, kotletów 
1 pierożków z mięsem, wpro
wadzając na szeroką skalę u- 
rządzenia automatyczne i taś
mowe;

doprowadzić do wzorowego 
porządku stan sanitarny kom
binatów mięsa 1 drobiu oraz 
punktów uboju, Jak również 
znacznie polepszyć chów zwie 
rząt gospodarskich i drobiu 
przed ubojem, nie dopuszcza
jąc do ubytków podczas ich 
przetrzymywania 1 przewozu.

Do końca 1956 r. w porów
naniu z r. 1950 postanawia 
się zwiększyć, dzięki budowle 
nowych oraz przebudowie 1 
wyposażeniu technicznemu 
czynnych przedsiębiorstw Mi
nisterstwa Przemysłu Spożyw
czego ZSRR, moce wytwórcze 
w zakresie produkcji mięsa 
póltorakrotnle. drobiu — 2.7 
raza, wyrobów masarskich — 
1.7 raza, konserw mięsnych 
•-- 1,6 raza, kotletów — sie
dmiokrotnie, pierożków z mię
sem — 5-krotnle, tłuszczów 
topionych — 1,7 raza.

w mięso i przetwory mięsne, 
w ryby i przetwory rybne, w 
masło, cukier, w"roby cukier
nicze, konserwy i Inne produ
kty.

W ostatnich latach podnio
sła się jakość artykułów żyw
nościowych 1 rozszerzył się 
znacznie ich asortyment. Jed
nocześnie szereg przedsię
biorstw przemysłu spożywczego 
wciąż Jeszcze wytwarza pro
dukty, które pod względem |ą 
kości e zwłaszcza smaku — 
nie odpowiadają wymaganiom 
konsumenta radzieckiego.

Wielką ilość ryb wysokich 
gatunków wciąż jeszcze prze
znacza się do zwykłego sole
nia, zamiast wypuszczać wyso
kogatunkowe przetwory rybne 
— mrożone, malosolone 1 wę
dzone.

W przedsiębiorstwach prze
mysłu piekarskiego zdarzają 
się wypadki wypieku chleba 
o nadmiernym stopniu wilgo
tności, odstępowania od norm 
Jakościowych 1 nleprzestrzega 
nia wymagań sanitarnych.

Doświadczenie przodujących 
przedsiębiorstw przemysłu o- 
gólnozwlązkowego, wytwarza
jącego artykuły żywnościowe 
wysokiej jakości, stosowane 
Jest w słabym stopniu w przed 
slęblorstwach poszczególnych 
republik i przedsiębiorstwach 
terenowych. Jednym z zasadni 
czych niedociągnięć w pracy 
przemysłu spożywczego Jest 
wypuszczanie nader małe| ilo
ści artykułów żywnościowych 
w dobrym, estetycznym opako 
wanlu.

Czynnikiem poważnie hamu 
Jącym zwiększenie produkcji 
artykułów żywnościowych do
brze pakowanych Jest złe zao
patrzenie przedsiębiorstw spo
żywczych przez przedslęblorst 
wa przemysłu leśnego, papier
niczego, metalowego | lekkie
go w materiały do opakowań, 
specjalne gatunki papieru, per 
gamin, tekturę, staniol 1 celo
fan. Jakość papieru 1 tektury 
niezupełnie odpowiada wyma
ganiom opakowania 1 technice 
zawijania artykułów żywno
ściowych za pomocą maszyn.

Następnie uchwała zwraca 
uwagę na braki w dziedzinie 
przechowywania i transportu 
towarów, wyposażenia przemy 
siu spożywczego w urządzenia 
techniczne oraz w dziedzinie 
budowy | rozbudowy rozmai
tych zakładów przemysłu spo
żywczego dla przetwórstwa su 
rowców rolnych.

Aby dokonać zdecydowane
go przełomu w dziedzinie roz
szerzenia produkcji artykułów 
żywnościowych oraz polepsze
nia Ich Jakości i asortymentu 
Rada Ministrów ZSRR | Korni 
tet Centralny postanowiły:

stoczni remontowych oraz pod
nieść produkcję części zapa
sowych do silników okręto
wych.

Poziom mechanizacji poło
wów ryb w 1956 roku zwięk
szy się o 80 proc, wobec 67 
procent w 1953 roku. Zapew
niona będzie kompleksowa 
mechanizacja przetwarzania 
ryb, produkcji konserw, pa
troszenia, solenia 1 ładowania 
ryb do beczek, Jak również 
robót załadunkowych 1 wyła
dunkowych w chłodniach.

Dalsze postanowlenja w tym 
rozdziale przewidują m. In., że 
należy usprawnić wykorzysta
nie zdolności produkcyjnej fa
bryk konserw, chłodni, przed- 
slęblorstw przetwarzających 
ryby, zakładów bednarskich t 
stoczni; do końca 1956 roku 
ma być zwiększona moc wy
twórcza fabryk konserw ryb
nych 1,7 raza w porównaniu 
z r. 1953, pojemność chłodni 
nadbrzeżnych — dwukrotnie 1 
wydajność zamrażalnt rvb w 
chłodniach nadbrzeżnych — 
2.7 raza w porównaniu z r. 
1953; dla przyśpieszenia budo
wy niewielkich chłodni na wy 
brzeżach Morza Azowsklego, 
Czarnego, Kaspijskiego 1 Bał
tyckiego jest zobowiązane Mi
nisterstwo Przemysłu Leśnego 
i Papierniczego ZSRR do do- 
starczenia w latach 1954— 
1956 przemysłowi rybnemu 
elementów prefabrykowanych 
r’’ą zbudowania 100 chłodni, 
każda " pojemności 120 ton.

sle wielkim popytem, aby ia- 
pewnlć całkowite zaspokoje
nie potrzeb rynku.

Produkcja najwyższych ga
tunków margaryny w 1954 
r. wzrośnie do 86,5 proc, 
globalnej produkcji margary
ny, w 1955 roku do 87.5 
proc., a w 1956 roku — do 
90 proc., wobec 85,2 proc, w 
1953 roku.

W roku 1956 moc produk
cyjna przedsiębiorstw produ- 
kulących margarynę ma być 
1,5 raza większa niż w roku 
1953. W latach 1954—1956 
zbuduje się 12 fabryk, które 
produkować będą rocznie 
142 tysiące ton margaryny.

CZĘŚĆ I.

W sprawie zwiększenia artykułów 
żywnościowych i polepszenia ich jakości

1954 r. 1955 r.
P?sa 2.180 tyts. tor. 2.550 tys. ton
■ tvm drobiu ‘ 75 tys. ton. 105 tys. ton
Vęd!ln 710 tys. ton. 850 tys. ton

‘vm ;parówek 1
delta!

* iser» 
<ćiet<h 

■ 'łfabr 
ilęsnyc 
"-■rożk
-m 
f! ' ;sa r

iw 90 tys. ton.
z mięsnych 380 ml).pusz.
v 1.300 mil. szt.
y katów
h 110 mil. porcji
ów z mlę-

50 tys. ton 
oczkowanego 30 tys. ton

135 tys. ton
480 mil. puszek 
,600 mil. szt.

165 mil. porcji

70 tys. ton
70 tys. ton

W sprawie rozszerzenia produkcji artykułów 
żywnościowych i polepszenia ich jakości

się w 1954 r. o 14F proc. 1 w 
1955 r. o 176 proc., parówek 
1 serdelków — w 1954 r. — 
2,1 raza i w 1955 r. — 3,1 ra 
za, konserw mięsnych w 1954 
r. — o 147 proc. 1 w 1955 r. 
— o 186 proc., kotletów w 
1954 r. — 4.9 raza i w 1955

Uchwała przewiduje znacz
ne zwiększenie produkcji mię
sa, wędlin, konserw mięsnych,

kotletów i lnnycn przetworów 
mięsnych | doprowadzenie jej 
do następujących rozmiarów:

Produkcja cukru-krysztak 
l cukru rafinowanego ma 
wzrosnąć: cukru-kryształu w
1954 roku — do 4.300 tysię
cy ton, w 1955 roku — dc 
4.800 tysięcy ton: cukru rafi
nowanego w r. 1954 do 1.350 
tysięcy ton, a w roku 1955— 
□o 1.550 tysięcy ton. Produk 
cja cukru-krysztalu w 1954 
roku wyniesie 170 proc, w 
stosunku do 1950 roku, a w
1955 roku — 190 proc. Pro
dukcja cukru-raflnowanego w 
r. 1954 — 193 proc, i w r. 
1955 2,2 raza.

W roku 1956 produkcja 
cukru-kryształu ma wynieść 
w przybliżeniu 5.300 tysięcy 
on, tj. wzrośnie 2,1 raza w 
Dorównaniu z 1950 rokiem, 
zrodukcja cukru rafinowanego 
L.800 tysięcy ton, tj. wzro

śnie 2 6 raza w porównaniu 
z 1950 rokiem.

Dzięki zbudowaniu nowych 
cukrowni oraz rekonstrukcji 
1 wyposażeniu technicznemu 

I Istniejących Już cukrowni do 
I końca 1956 roku zdolność 
produkcyjna tych zakładów 
wzrośnie w porównaniu z 
1950 rokiem: w zakresie cu- 
kru-kryształu w przybliżeniu 
1,4 raza 1 produkcji cukru ra
finowanego 2,2 raza.

W celu zapewnienia termi
nowego przerób i buraka cu
krowego 1 skrócenia dalekich 
pZtewozów zbuduje się 1 uru
chomi w latach 1954 — 1956: 
25 cukrowni produkujących 
cukier, krysztd, w pierw
szym rzędzie w zachodnich 
obwodach Ukrainy 1 Mołdaw- _ 
sklej SRR.

W sprawie zwiększenia produkcji 
wyrobów cukierniczych i herbaty

Uchwała przewiduje dalej 
zwiększenie produkcji wyro
bów cukierniczych. W roku 
1954 do 1.579 tysięcy ton 1 w

roku 1955 — do 1.825 tysię
cy ton, wobec 944 tysięcy ton 
w 1950 roku I 1.387 tyslęCy 
ton w 1953 roku.

(Dokończenie na 4 «tr.)

Masło, ser, mleko skondensowane 
i inne nrzetwory mleczne

Postanawia ślę w latach 
1954—1955 zwiększyć do na
stępujących rozmiarów pro
dukcję masła, sera, mleka 
konserwowego 1 innych prze

tworów mlecznych, produko
wanych przez przedsiębior
stwa Ministerstwa Przemysłu 
Spożywczego ZSRR:

Uchwała przewiduje, że na
leży zwiększyć radykalnie po
łowy ryb i zwierząt morskich, 
doprowadzając je do ogólnej 
Ilości 27,15 miliona kwintali 
w 1954 roku oraz 31,9 milio
na kwintali w 1955 roku. 
Uchwała szczegółowo wymię- 
nia przewidziany wzrost poło
wów w poszczególnych kate
goriach ryb, zwłaszcza zaś po- 
łowów różnych najcenniej
szych gatunków ryb. Na rok 
1956 przewiduje się połowy 
ryb w ogólne| Ilości 36 mi
lionów kwintali, co wynos! 
2,1 raza więcej niż w 1950 r., 
przy czym połowy śledzi wy
nieść mają — 77,8 mlllonu 
kwintali, czyli 3,2 raza wię
cej niż w 1950 r.

Towarowa produkcja rybna 
w zakresie Ministerstwa Prze
mysłu Spożywczego ZSRR do
prowadzona ma być w 1955 
roku do ogólnej Ilości 2.011 
tys. ton. Zwiększy się przy 
tym w szczególności produk
cja przetworów rybnych wyż
szego asortymentu.

W myśl uchwały zwiększo
na zostanie produkcja kawioru 
czarnego I polepszona będzie 
Jego Jakość.

W celu zwiększenia poło
wów na morzu otwartym oraz 
terminowego przyjmowania 1 
przetwarzania ryb na miejscu, 
postanawia się znacznie uzu
pełnić w latach 1954—1956 
flotę rybacką, odblorczo-tran-- 
portową, chłodniczą 1 obsługu
jącą, Jak również zwiększyć 
radykalnie moce wytwórcze



Zjazd przodujących chło
pów powiatu drawskiego wy- 
nadł w piękny, słoneczny 
dzień. Wspaniała pogoda pod
kreśliła świąteczny nastrój 
zlazdu, radość Jego uczestni
ków z dobrze wypełnionych, 
obywatelskich obowiązków w<> 
bec państwa. O pogodzie mó
wiło sle zresztą duto w prywat 
nvch rozmowach na zjeżdzle. 
bo przecież wykopki trwają, a 
warunki ..wymarzone", by ani 
leden ziemniak lub burak nie 
został w polu.

W chwili rozpoczęcia obrad 
rzucił Sie każdemu w oczy 
brak kobiet na 6all. Czy nie 
chclaly, czy nie mogły przyje
chać? Przecież na leżących/ 
przed stołem prezydialnym dy* 
plomach uznania widnieje wie 
le kobiecych nazwisk. Okazało 
sle potem, że mężowie przyj
mowali dyplomy 1 nagrody 
książkowe w Imieniu żon.

Referat przewodniczącego 
Prezydium PRN w Drawsku 
szeroko omawiał sytuację mię 
dzynarodową, szczegółowo roz 
pracowywał nowe metody 1 
środki agrotechniczne i zoo
techniczne dla podniesienia 
produkcfl rolnej. Czy Jednak 
referat przewodniczącego przy 
niósł dostateczną korzyść prv> 
dującym rolnikom? Wydaje 
sle, że nie...

Przodujący chłopi dlatego 
przecież 6ą przodującymi, dla* 
tego wyróżnieni zostali wybo
rem na uroczysty zjazd powla 
towy, że umlelą dobrze gospo
darować. że osiągają dobre wy 
nlki w produkcji rolnej 1 hodo 
wlanel. że sumiennie, często 
z nadwyżka I przed terminem, 
sprzedają państwu zboże, ży
wiec | mleko.

Co powinni oni 1 co by 
chclell usłyszeć na zjeżdzle? 
Przodujący rolnicy powiatu 
drawskiego nie wiedzą Jeszcze 
co 1 Jak robić, by porwać 
swym przykładem Sąsiadów, 
by przodu lace spółdzielnie sta 
ły 61ę znanym wszystkim wzo
rem gospodarowania.

brygady oborowe, otoczyć Je 
stalą opieką, zaopatrzyć robot 
nlków w odzież ochronną 1 o- 
buwle, zwiększyć troskę o Ich 
warunki bvtowe. Wprowadzić 
należy doszkalanie fachowe 
brygad oraz nieustannie podno 
61ć poziom Ich świadomości po 
litycznej.
O Doprowadzić plany pro- 
" dukcyjne, okresowe 1 
dzienne, do świadomości każ
dego robotnika zatrudnionego 
w, hodowli. Na regularnie od
bywających 6lę naradach ro
boczych brygady oborowej, 
przy udziale aktywu gospodar 
stwa. analizować wykonaw
stwo planów oraz ustalać śród 
kl zmierzające do usunięcia 
ew. niedociągnięć 1 upowszech 
nlać przodujące doświadcze
nia, Narady takie winny być 
również organizowane raz w 
miesiącu w zespołach, a raz na 
kwartał w okręgu.
Q Zwiększyć zalnteresowa- 

nie hodowla ze strony kle 
rownlctwa, organizacji partyj
nych 1 związkowych ora<z do
pilnować przestrzegania w obo 
rach podstawowych zasad zoo
techniki, higieny 1 profilakty
ki.
4 Zabezpieczyć obory w 

dostateczną bazę paszową 
własnel produkcji przez skoor 
dynowanle produkcji zwierzę
cej 1 roślinnej.
K Rozwinąć szerzej lndywl 

dualnr. mlędzybrygado- 
we 1 mlędzyoborowe współza
wodnictwo pracy, 6ystematycz 
nie podsumowywać Jego wyni
ki, popularyzować przodowni
ków pracy 1 przodujące meto
dy.
Ś4 Zastosować wszechstron- 
v nie w oborach małą me
chanizację.

Sprawa iozwllania hodowli, 
to nie tylko sprawa PGR, to 
obowiązek całej naszej wsi, 
chłopów gospodarujących Indy 
wldualnle 1 spółdzielców. Na
sze państwo ludowe wydatnie 
pomaga w rozwijaniu hodowli. 
Trzeba wlec w pełni wykorzy
stać te pomoc 1 opiekę dla 
przekształcenia Ziemi Kosza
lińskiej w potężną, przodującą 
bazę hodowlana — w Intere
sie klasy robotniczej 1 praculą 
cego chłopstwa, dla dalszego 
umocnienia spójni między mla 
6tem a wsią, dla umocnienia 6| 
łv 1 potęgi naszej ludowe| oj
czyzny, ważnego ogniwa świa 
towego obozu pokoju. (R.)

zwierzęcą. Na skutek braku 
zainteresowania ze strony dy
rekcji zespołów 1 kierow
nictw gospodarstw, nie wyko
nuje się planów produkcji mle 
ka w zespołach PGR Grąbko- 
wo. Swlerzenko, Barnów 1 Bo 
b równiki.

Niedociągnięcia w dziedzi
nie hodowli wynikają m. In. 
stąd, że kadrę oborowych 
cechuje płynność,' nie prowa
dzi się należytego szkolenia fa 
chowego obor‘<Avych, za mato 
wykazuje s;? trosk] o podno
szenie lc*','■poziomu ideologicz
nego. Z-Ńie ma więc w wielu 
PGFł^aćh dobrej pielęgnacji 
I profilaktyki zwierząt, czy 

przygotowania odpowled-, 
niej bazy paszowej 1 racjo
nalnej gospodarki paszą. W 
niedostatecznym Jeszcze stop 
nlu rozwinięte Jest wśród 
brygad oborowych socjalisty 
czne współzawodnictwo pracy. 
Kierownictwa niektórych go
spodarstw 1 zespołów PGR 
nie analizują systematycznie 
wykonawstwa planów produk
cyjnych w hodowli, a organi
zacje partyjne i związkowe 
wykazują niejednokrotnie 
brak zainteresowania rozwo
jem hodowli, nie mobilizują 
załóg do wykonywania pla
nów hodowlanych.

Podciągnąć zatem pozosta
jące w tyle 1 nlewykonujące 
swych planów obory, chlew
nie, owczarnie ltp. do pozio
mu przodujących — oto zada
nie, Jakie stawiają przed na
mi partia i rząd. m

Ostatnio odbyła się w PGR 
Cecenowo narada przodują
cych ol>orowych, dojarek 1 
zootechników z gospodarstw 
okręgu PGR Słupsk. W czasie 
narady robotnicy oborowi o- 
powledzteli o swych doświad
czeniach i metodach pracy, 
wskazywali, dzięki czemu uzy 
skują dobre wyniki, omówili 
napotykane trudności 1 spo 
soby ich przezwyciężenia. Wie 
lu przodujących hodowców 
odznaczonych zostało dyploma 
ml uznania, a wszyscy człon
kowie brygady tow. Klawlte- 
ra otrzymali nagrody rzeczo
we.

A oto najważniejsze wska- 
zanla narady, których eystema 
tyczna realizacja umożliwi do 
konanie poważnego przełomu 
w dziedzinie hodowli.
1 Należy zorganizować sta- 
1 łe I w pełni ołtsadzone

Trzeba pokazywać na konkret
nych przykładach związek między 
wynikami produkcyjnymi a pozio
mem życia mas pracujących, prze
konywać każdego gorącym, ser
decznym słowem o słuszności na
szej drogi. Wówczas nie tylko znaj 
dujemy zrozumiehie I uznanie, ale 
wzbudzamy szlachetną, mocną 
wolę przyśpieszenia sukcesów na 
tej drodze. Wówczas zdobywamy 
na trwałe dla idei współzawod
nictwa coraz szersze masy.

Organizacje partyjne dobrze 
wiedzą, jak konkretne wyniki da
je praca polityczna. Świadczą o 
tym okresy podejmowania zobo
wiązań dla uczczenia wielkich 
rocznic I świąt, kiedy to wzmożo
na fala aktywności produkcyjnej 
i entuzjazmu pracy wyrastała z 
usilnie w tym czasie przeprowa
dzanej akcji polityczno-uświoda- 
miojącej.

Chodzi |ednak o to, by politycz
ny sens współzawodnictwa wyja
śniać I ugruntowywać codziennie, 
codziennie rozwijać 1 wzbogacać 
świadomość współzawodniczą
cych. Trzeba bowiem pamiętać, 
że współzawodnictwo Jest wyra
zem głębokiego przekształcana 
się świadomości ludzkiej, zwycię
skiej walki nowego ze starym, wy
razem przezwyciężenia starych po
glądów na pracę, które ukształto
wane w dawnym ustro]u kapita
listycznym tkwią jeszcze w wielu 
umysłach.

Toteż walka o trwałą aktywność 
we wsaółzawodnictwe nie prze
biega łatwo i samorzutnie. Wy
maga troskliwego, umiejętnego 
wsparcia, szerokiej i stałej pracy

Szeroko rozlewa się po kraju 
fala zobowiązań produkcyjnych 
na cześć 36 rocznicy Rewolucji 
Październikowej. Coraz liczniejsze 
załogi, zbrojne w dotychczasowe 
doświadczenia współzawodnictwa 
pracy, postanawiają podnieść ten 
ruch na jeszcze wyższy poziom, 
pragną uczynić zeń jak najbar
dziej skuteczny oręż walki o sta
łą poprawę warunków życia lu
dzi pracy i rozwój siły naszego 
kraju.

Niezwykle istotne znaczenie 
dla zabezpieczenia nowych osią
gnięć we współzawodnictwie pra
cy ma wyciągnięcie należytych 
wniosków z dotychczasowyoh bra
ków, błędów i niedomagać tego 
ruchu.

Praktyka wykazuje, że jednym z 
najpoważniejszych i często spo
tykanych braków jest niedosta
teczne kierownictwo polityczne 
współzawodnictwem przez orga
nizacje partyjne.

A przecież pierwszym warun
kiem jest nieustawanie ani na 
chwilę w pracy polityczno-wycho- 
wawczej wśród załogi. Ma ona 
uświadomić ludziom pracy wiel
ką prawdę, że walka toczy się o 
ich dobrobyt, o coraz lepsze I 
kulturalnlejsze życie człowieka 
pracy. Po to rozwijamy produk
cję przemysłową, bljemy się o 
wyższą wydajność pracy i pota
nienie wytwórczości, coraz wy- 
datnej pomagamy rolnictwu, bu
dujemy coraz więcej mieszkań, 
szkół, szpitali, obiektów kultural
nych, by coraz lepiej mogły być 
zaspokajane potrzeby społeczeń
stwa. Cel ten, który zawsze nam 
przyświecał, możemy coraz sku
teczniej realizować właśnie w o- 
parciu o osiągnięcia w pracy 
produkcyjnej I nadawać mu coraz 
bardziej realne kształty dalszym 
ofiarnym trudem własnych rąk 1 
umys’ó'V, I dlatego właśnie tyle 
uwagi i wysiłków poświęcamy Jak 
najwsz- ■ istronniejszemu rozwojo
wi współzawodnictwa,

konomicznych zakładu. Czuwa, by 
współzawodnictwo obejmowało 
coraz liczniejsze szeregi załogi, w 
tym personel inżynieryjno-tech
niczny, by toczyło się na wszyst
kich oddziałach i we wszystkich 
możliwych formach, by spełniało 
swą wychowawczą, przeobrażają
cą rolę, by przynosiło z każdym 
miesiącem coraz wyższe I lepsze 
wyniki w walce o dobrobyt mas.

Podstawowe znaczenie dla roz
woju współzawodnictwa ma stwo
rzenie w zakładzie takich warun
ków, które by naocznie przekony
wały robotników, że za wzrostem, 
potanieniem 1 polepszeniem pro
dukcji idzie słuszny I sprawiedli
wy wzrost zarobków, że stale pod
nosi się poziom bezpieczeństwo I 
higieny pracy, że rozumnie i ce
lowo wykorzystywane są fundusze 
socjalne I zakładowe. Załoga 
musi widzieć, że jej codzienne, 
życiowe potrzeby są przedmiotem 
naszej nieustannej troski. Bierz- 
my tu wzór z podjętych już zobo
wiązań w Czynie Październikowym, 
którego Istotną częścią jest walka 
o lepsze zaspokojenie potrzeb 
socjalno-bytowych załóg.

Organizacja partyjna winna 
nieustannie doskonalić swą pra
cę, doskonalić kierownictwo, któ
rego istota - trzeba o tym zaw
sze pamiętać - polega na wycho
wywaniu załogi na świadomych 
budowniczych socjalizmu, na wła
ściwym rozstawieniu I wykorzysty
waniu kadr oraz na kierowaniu 
procą organizacji związkowej.

W oparciu o tak pojęte kie
rownictwo polityczne współzawod
nictwem, zabezpieczymy pełną 
realizację Czynu Październikowe
go, utrwal my jego zdobycze, za- 
pewnimy stały, coraz wyższy roz
wój współzawodnictwa, dając w 
ten sposób masom pracującym 
najskuteczniejszy oręż walki o ich 
coraz zasobniejsze, lepsze i szczę
śliwsze życie.

ZYGMUNT DRYKALSKI

kresowym ożywieniu, nie wkradł 
się później formalizm, by nie by
ło odgórnego komenderowania 
tym ruchem.

Politycznie kierować współza
wodnictwem pracy, znaczy to dla 
organizacji partyjnej wychowywać 
aktyw związkowy w codziennej 
z nim pracy, jemu w pierwszym 
rzędzie przyswajać świadomość 
roli I charakteru współzawodnic
twa, czynić zeń zespół samodziel
nych, pełnych własnej inicjatywy 
kierowników tego ruchu. Odby
wać się to powinno między in
nymi drogą systematycznego kon
trolowania i analizowania cało
kształtu pracy otjniw związkowych 
nad rozwojem współzawodnictwa.

Źle jest, gdy organizacja par
tyjna wyręcza I zastępuje redą za
kładową w jej zadaniach. Źle jest 
również, gdy zajmuje się ona 
współzawodnictwem sporadycznie, 
tylko w okresach podejmowania 
zobowiązań lub wówczas, gdy 
sytuacja na tym odcinku jest alar
mująca.

Dobrze pracująca organizacia 
partyjna śledzi przebieg współ
zawodnictwo, kontrolując done ze 
sprawozdań rody ze stanem fal- 
tycznym, z sygnałami z grup par
tyjnych I opinią robotników. Zy
skuje wówczas pełny obraz stanu 
rzeczy i może interweniować już 
przy pierwszych objawach niedo
statków lub wypaczenia ruchu.

Zwraca ona przede wszystkim 
uwagę na to, by zobowiązania 
wyrastały na gruncie pracy ma- 
Sowo-polityczne], oddolnie, a jed
nocześnie, by dotyczyły najistot
niejszych zadań techniczńyćh i e-

Po żjeździe przodujqcych chłopów w Drawsku

Porwać swym przykładem...
ków, Jako na wzór ze wszech 
miar godny naśladowania.

W dysknsll, przewodniczą
cy RZS z Pomlerzyna słusznie 
stwierdził: ..Cieszymy sle z na 
s-ych wyników, ale mamy 
wszelkie możliwości, by w ro
ku 1954 osiągnąć leszcze lep
sze wyniki. Stać nas na to, by 
żvć coraz leplel, coraz dostat
niej. bv dawać społeczeństwu 
coraz wiece] produktów rol
nych, ponieważ mamy naszą 
ludowa władze 1 Jel pomoc".

P rzodow n lea hodow 11 ob. 
Piekarska, z gromady 2ółte. 
wezwała kobiety foby głos Jej 
dotarł do wszystkich kobiet 
wsi drawskie!) do zwiększenia 
zainteresowania hodowlą. Mó
wiła o swych pięknych osiąg
nięciach. o 300 sztukach dro 
blu. 4 maciorach, 80 odhodo- 
wanych prosiętach, o króli
kach futerkowych ltd. Było to 
wystąpienie dojrzałego, świa
domego swych celów gorącego 
patrioty, nienawidzącego woj
ny 1 grożących wojną adenaue 
rowsklch pogrobowców Hitle
ra. Wystąpienie to spotkało 61ę 
z powszechnym uznaniem. 
Trzeba. bv władze powiatowe 
otoczyły przodownicę hodowli 
troskliwą opieka, bv dośwład 
czenla jej przybliżyły wszyst
kim gospodyniom wiejskim w 
powiecie.

Zlazd przodujących chło
pów powiatu drawskiego był 
świętem przodowników rolni
ctwa. Uwidocznił on jednocze
śnie braki dotychczasowej pra
cy w upowszechnianiu do
świadczeń przodujących spół
dzielń produkcyjnych I lndywl 
dualnych rolników. Towarzy
sze z Drawska muszą się nau
czyć dostrzegać, że ludzie na 
ich terenie stale rosną, muszą 
zbliżyć sle do nich 1 na ich 
przykładzie, przy ich aktywnej 
pomocy podciągać pozosta
łych chłopów do poziomu przo 
dujących.

A. R. BIEŃKOWSKI

Więcej troski o hodowlę
W myśl założeń planu 6- 

letnlego 1 programu Frontu 
Narodowego, woj. koszaliń
skie 6tanle się ledną z głów
nych baz hodowlanych nasze
go kraju. Dlatego też plan 6- 
letni stawia przed naszym wo 
jewództwem poważne zadania. 
Plan wzrostu jooglowla bydła 
w skali krajowej wynosi 49 
proc., a dla woj. koszalińskie
go 122 proc. Dla trzody chlew 
nej w skali krajowej — 72 
proc., zaś dla woj. koszalińskie 
go — 127 proc. Dla owiec w 
skali krajowej — 134 proc., 
natomiast dla woj. koszaliń
skiego — 244 proc.

Z każdym rokiem notujemy 
w w’oj. koszalińskim wzrost 
pogłowia 1 Jego produktyw
ności. Wzrost ten |est Jednrjt 
niewystarczający. W 195^/r. 
plan wzrostu pogłowia nto zo
stał we wszystkich '/Skalni
kach wykonany. Os^tnio ob
serwujemy równl/ż pewne 
zmniejszenie zainteresowania 
hodowlą. Nasz <zktvw partyjny 
1 gospodarczy^/ koncentrując 
głównie uwa/ę na realizacji 
obowiązkowych dostaw i spraw 
nym wykonaniu jesiennej 
akcji siewnej 1 wykopkowej, 
odsuną/ na drugi plan zagad
nień!/ wzrostu pogłowia 1 pod 
nos zenla produktywności by
dła. Dotyczy to również szere 
fAi gospodarstw j zespołów 
PGR.

r Szczególnie dogodne warun 
kl rozwoju hodowli bydła 1 
zwiększenia Jego produktyw
ności posiadają zespoły PGR 
okręgu słupskiego. Na tere
nie okręgu znajduje sie 180 
obór wydojowych, które win
ny wyprodukować w tym roku 
26 milionów litrów mleka. Pla 
ny produkcyjne nie są jed
nak rytmicznie wykonywane, 
a dotychczasowa realizacja 
planu rocznego zamyka się o- 

,becnfe cyfrą 65 proc.
Stwierdzić należy, że posła 

damy wielu przodujących obo 
rowych, którzy dzięki sumień 
nej 1 dobrze zorganizowanej 
prac>, stałemu podnoszeniu 
wiedzy fachowej | politycznej, 
udziałowi w socjalistycznym 
współzawodnictwie pracy, za- 

'poznawaniu się 1 stosowaniu 
przodujących doświadczeń ra 
dzleckich — systematycznie 
zwiększają mleczność krów 1 
uzyskują coraz liczniejszy przy 
chówek.

Brygada oborowa tow. Frań 
Ciszka Klawltera z PGR Ce
cenowo, w pow. słupskim, o- 
slągnęła w Ub. roku średnio 
od każdej krowy po 4.953 li
try mleka. W tym roku tow. 
Klawlter wraz ze swą bryga
dą zobowiązał się podnieść 
mleczność krów do 5.350 li
trów mleka rocznie od każdej. 
Zobowiązanie to Jest z hono
rem realizowane. Do dnia 
24 października uzyskano Już 
od każdej krowy po 4.535 li
trów mleka i wykonano rocz
ny plan udoju w 102 proc. 
Tow. Klawlter za swe wybit
ne osiągnięcia odznaczony zo 
stał Złotym Krzyżem Zasługi, 
a dojarz tej brygady Ernest 
Drusch Srebrnym Krzyżem 
Zasługi.

Rytmicznie realizuje 6wo.|e 
planv obora w GrazJnle. gdzie 
oborową Jest lx>tta Ekbert, 
obora w Jeżvćzkach, zespół 
Pleńkowo, gdzie brygada Eri
ki Platte wykonała Już roczny 
plan udoju w 105 proc. I’o- 
ważne osłonięcia wykazuln 
brygady: Emila Gila z PGR 
Graplce, która w zeszłym ro
ku osiągnęła od każdej krowy 
średnio po 4.180 litrów mle
ka, Gertrudy Gartz z PGR 
Wielogłowy, zespół Karznlcz- 
ka. która uzy^kałm |tiż. w bież, 
roku po 3.900 litrów mleka.

Ale obok tych przodują
cych, znajdtile 61? także wie
le brygad oborowych, które 
nie wykonują swoich zadań 
produkcyjnych. Brygadzista 
oborowy Edmund Stronk z go 
spodarstwa Rzeczyca Wielka, 
zespól Swlerzynko, powoduje 
załamanie planów, ponieważ 
dopuścił do Jałowoścl krów. 
Na 47 krów jest tylko 7 ciel
nych. W gospodarstwie No- 
skowo nie zorganizowano sta 
łej brygady oborowej. W PGR 
Słoslnko, zespół Kamnlca, 
krowy do! się tylko 2 razy 
dziennie, co powoduje zapusz 
rżenie krów 1 załamywanie 
planów.

Kierownik gospodarstwa 
Walęcluk toleruje ten stan 
1 wykazuje całkowity brak 
zainteresowania produkcją

Okazało sle na zjeżdzle, że 
gminne Instancje partylne 1 ra 
dv narodowe niewiele robią, 
by udostępnić szerokim masom 
chłopskim doświadczenia 1 me
tody pracy najlepszych go6ix> 
darzy. Nie potrafiły one uak
tywnić tych przodujących rol
ników w tvm również I kobiet, 
których zabrakło na zleżdzle, 
wskazać Im dróg 1 sposobów od 
dzlałvwan!a na chłopów zale
ga lacvch leszcze z dostawami. 
Nie mówił nic na ten najważ
niejszy temat referat na zjeż
dzle.

Gdy uczestnicy zjazdu do- 
Jk ledzlell sle. że pow. drawski 
bliski Już Jest wykonania* 90 
procent rocznego planu do
staw. przez salę przebiegł 
szmer ożywienia 1 zadowole
nia. Gdy padły nazwiska ta
kich przodowników rolnictwa 
lak Józef PIndor, Antoni Rak 
lub Rydzlonek, gdy wymienio
no przodulace spółdzielnie pro 
dukcyjne Gudowo, Kalisz —- 
miasto. Sullszewo, gdy pod
kreślono zasługi rolników gml 
nv Kalisz Pomorski, na sal! o- 
dezwały sle spontaniczne okla 
skl. Z pełnym zrozumieniem 
przyleli zebrani słowa przewo 
dniczacego Prezydium PRN, 
który powtórzył znane twier
dzenie radzieckiego uczonego 
Wlllamsa: ..Nie ma zlęl ziemi 
— Jest tylko zły gospodarz".

Przodujący chłopi, czynem 
dokumentujący swe przywią
zanie do ludowel olczyzny, do 
lei ziem piastowskich, pragną, 
by cala wieś drawska nadaża- 
ła za ich przykładem. Chcą, 
bv perspektywa coraz pełnlel- 
szego rozkwitu ludowej ojczy
zny bliska była każdemu chło 
pu. Powinny im w tym pomóc 
gminne Instancle partyjne i a- 
Darat rad narodowych. Aktyw 
partyjny, ZSCh, członkowie 
prezydiów rad narodowych na 
każdym kroku, przy każdej 
sposobności, powinni wskazy
wać na przodulacvch rolnl-

Codziennie politycznie
kierować współzawodnictwem

politycznej, Walka ta nie ustaje 
z chwilą podjęcia zobowiązań, 
objęcia współzawodnictwem całe] 
nawet załogi, a nawet z chwilą osią 
gnięcia dobrych wyników produk
cyjnych. Toczy się ona nieustan
nie. Nowa świadomość narasta I 
utrwala się stopniowo, tym bar
dziej, że wróg nie ustaje w wy- 
siłkoch, by na nią oddziaływać i 
hamować jej rozwój, źeru|qc na 
starych nawykach I skłonnościach 
oraz na popełnianych przez nas 
błędach.

Współzawodnictwo, rewolucjo
nizując metody, technikę i proce
sy produkcji, doskonaląc je coraz 
bardziej — wymaga coraz wyższej 
świadomości celów naszych wysił
ków, uaktywniania I podciągania 
wszystkich robotników I pracow
ników pozostających w tyle. I 
oby mogło stale się rozwijać, 
trzeba tak kierować jego tokiem, 
żeby każdy czuł honor i zaszczyt 
uczestnictwa w tym wspaniałym 
ruchu, takie os ągać rezultaty, że
by każdy byt przekonany o jego 
sile i nieodzowności.

Unikać będziemy takich sytua
cji, do Jakiej doprowadził zły styl 
pracy organizacji partyjnej np. w 
Słupskich Fabrykach Mebli, gdzie 
z entuzjazmem podjęte przez ca
łą załogę współzawodnictwo o 
podniesienie jakości produkcji - 
w ciągu 4 miesięcy nie przyniosło 
żadnej poprawy w jakości wytwa
rzanych mebli.

Od organizacji partyjnej zależy, 
by każde zobowiązanie zostało 
skrupulatnie wykonane. Od jej 
dobrej pracy politycznej zależy, 
by do współzawodnictwo, po o-



Uchwało Rady Ministrów ZSRR i Komitetu Centralnego KPZR

W roku 1954 należy dopro 
wadzić produkcję win grono
wych 1 owocowo-Jagodowych 
w butelkach do 90 proc, ogól 
nef produkcji win. Należy rów 
nleż poczynić kroki w kierun
ku dalszego podniesienia Jako, 
ścl w1n*l koniaku.
Do końca 1956 roku w drodze 

budowy nowych oraz przebudo 
wy i zwiększenia potencjału 
istniejących fabryk należy 
zwiększyć produkcję win gro
nowych w porównaniu z 1950 
r. 2,7 raza, szampana — 2,5 
raza 1 koniaku — 4,6 raza.

W celu podniesienia Jako
ści win 1 zmniejszenia strat 
przy magazynowaniu surow
ców f materiałów pomocni
czych oraz wyrobów gotowych, 
nakłada się na Ministerstwo 
Przemysłu Artykułów Spoży
wczych ZSRR obowiązek pod
jęcia kroków zmierzających do 
znacznego zwiększenia pojem
ności przechowalni win w dro
dze budowy nowych i roz
szerzenia Istniejących, przy 
zastosowaniu nowoczesnej tech 
nikł 1 udoskonaleniu procesów 
technologicznych.

Uchwala przewiduje rów
nież podniesienie Jakości wód
ki 1 likierów oraz gatunku bu
telek, w których są one sprze 
dawane.

Następne punkty uchwały 
zajmują sle sprawą polepsze
nia Jakości piwa, owocu płyn
nego ltd. oraz usprawnienia 
handlu tvml artykułami.

Uchwala przewiduje zwięk
szenie do końca 1956 roku, 
w porównahtti z rokiem 1950, 
w ramach Ministerstwa Prze
mysłu Artykułów Spożyw
czych ZSRR potencjału pro
dukcyjnego browarów — 2,2 
raza. wytwórni wód mineral
nych — 3,7 raza. napojów 
bezalkoholowych — 4.1 raza. 
w tym: owocu płynnego — 
4,5 raza. kwasu chlebnego — 
5.4 raza oraz słodu — 2,7 ra
za. W związku z tym uchwała 
nakreśla wytyczne w kierun
ku polepszenia Jakości wymie
nionych wytc| artykułów.

Uchwała przewiduje, że w 
latach 1954 — 1955 produ
kcja win gronowych i koniaku 
zostanie zwiększona Cw tysią
cach dekalltrów): wina grono
wego — 30.370 (w tym szam
pana — 1.370), co oznacza 
wzrost w porównaniu z 1950 
r. 2.1 raza; w roku 1955 — 
34.480 (w tym szampana — 
1.480), czyli 2,4 raza więcej 
aniżeli w 1950 r.; koniaku — 
w 1954 r. — 1.200, czyli 2,9 
raza więcej niż w 1950 r. i w 
1955 r. — 1.500, czyli 3,7 ra 
za więcej.

dowlane zgodnie z planami 
rozwoju mocy, produkcyjnych 
przemysłu artykułów żywno
ściowych.

Uchwała zobowiązuje
wszystkie ministerstwa, resor
ty 1 rady ministrów republik 
związkowych, aby przy p> 
dziale zasobów surowcowych 
1 materiałowych. Jak również 
przy dostawach surowców, 
materiałów, urządzeń, energii 
elektryczne! ltp. uwzględniały 
przede wszystkim potrzeby 
przedsiębiorstw, produkują
cych artykuły żywnościowe.

W celu zapewnienia zdecy
dowanego zwiększenia produk 
cjl artykułów żywnościowych, 
uchwała uważa za konieczne 
poczynienie odpowiednich 
kroków w kierunku uspraw
nienia szkolenia kadr | zapew 
nlenla przedsiębiorstwom 1 
organizacjom przemysłu arty
kułów żywnościowych odpo
wiednich kadr specjalistów.

W celu zwiększenia zdolno
ści produkcyjnej praedslę- 
blorstw przemysłu spożywcze
go, uchwała ustala na 1954 
r. dla Ministerstwa Przemy
słu Artykułów Żywnościo
wych ZSRR wysokość Inwe
stycji na 8,5 miliarda rubli 
(łącznie z przemysłem młynar 
sklm).

Uchwała stwierdza, że Iro- 
nleczne Jest znaczne zwiększę 
nie zakresu robót budowlar 
nych w przedsiębiorstwach 
przemysłu artykułów żywno- 
śclowych.

W celu przyspieszenia tem
pa wzrostu potencjału produk 
cyjnego przedsiębiorstw prze 
mysłu spożywczego przy mini 
malnych nakładach Inwesty
cyjnych, uchwała zobowiązuje 
Ministerstwo Przemysłu Arty 
kułów Żywnościowych ZSRR, 
1 rady ministrów republik 
związkowych 1 organa władzy 
terenowel, dyrektorów 1 głów
nych inżynierów wymienio
nych przedsiębiorstw do oprą 
cowanla 1 ustalenia w termi
nie 2 miesięcznym środków 
mających na celu zwiększenie 
potencjału produkcyjnego w> 
drodze mechanlzacll procesów' 
produkcyjnych. likwidacji 
„wąskich gardeł", wykorzysta 
nla wniosków racjonalizator
skich przedłożonych przez 
robotników 1 personel lnżynle 
ryjno-technlczny.

W zakończeniu uchwała 
stwierdza:

Obowiązkiem wszystkich 
pracowników przedsiębiorstw 

1 organizacji przemysłu arty
kułów żywnęśclowych Jest li
kwidowanie Istniejących nie
dociągnięć w pracy przemy
słu, dążenie ze wszystkich 611 
do wykonania i przekroczenia 
postawionych w niniejszej 
uchwale zadań, aby tym sa
mym zaj>ewnlć naszemu krajo 
wi w najbliższych latach ob
fitość artykułów żywnośclo- 
wych wysokiej Jakości.

W celu zapewnienia szyb
szej mechanizacji i automaty
zacji procesu produkcji arty
kułów żywnościowych, uchwa 
ła stwierdza konieczność znacz 
nego zwiększenia produkcji 
maszyn o wysokiej wydajno
ści 1 automatów. Uchwała 
stwierdza, że głównym zada
niem Ministerstwa Budowy 
Maszyn w latach 1954—1955 
w dziedzinie produkcji ma
szyn dla przemysłu spożyw
czego Jest dostarczenie najdo
skonalszych 1 o dużej wydaj
ności urz^izeń do produkcji 
artykulówwżywnośclowych.

Uchwale zobowiązuje Mi
nisterstwo Budowy Maszyn 
do wyprodukowania I dostarczę 
nla Ministerstwu Przemysłu 
Artykułów Żywnościowych 
ZSRR w roku 1954 urządzeń 
technologicznych wartości 580 
milionów rubli, a w 1955 r. 
— wartości 800 milionów ru
bli. Z początkiem 1956 r. moc 
produkcyjna zakładów budo-1 
wy maszyn dla przemysłu 
spożywczego ma być zwlększo 
na w takim stopniu, aby war
tość produkcji maszyn wzro
sła do sumy 1.100 milionów 
rubli.

Uchwala zobowiązuje Mini 
sterstwo Przemysłu Leśnego 
1 Papierniczego ZSRR do dwu
krotnego zwiększenia do koń
ca llpca 1957 r. w porówna
niu z 1953 r. mocy produkcyj 
nej w dziedzinie produkcji 
specjalnych gatunków papie
ru i tektury dla przemysłu ar
tykułów spożywczych 1 dla or 
ganlzacjj handlowych.

Blorąc Dod uwagę, że w 
dziedzinie konserwacji artyku 
łów spożywczych 1 podniesie- 
nla poziomu Ich wyglądu ze
wnętrznego znaczną rolę od
grywają materiały opakunko- 
we, Jak np. folia 1 celofan, 
uchwała zobowlązu'e Minister 
stwo Przemysłu Hutniczego 
do zwiększenia dostaw folii 
aluminiowej i rozszerzenia pro 
dukcjl 6tanlolu różnych ga
tunków, zaś Ministerstwo Ar

tykułów Przemysłowych Po- 
jwszechnego Użytku ZSRR — 
d0 znacznego zwiększenia do
staw celofanu oraz podniesie
nie lego jakości 1 produkcji 
celofanu w różnych kolorach.

Uważając za rzecz koniecz
ną całkowite 1 stałe zaopa
trywanie przedsiębiorstw pro
dukujących artykuły żywno
ściowe w surowiec, materiały 
pomocnicze, opał, energię elek 
tryczna I urządzenia, uchwa
ła zobowiązuje Państwową Ko 
misję Planowania Gospodar
czego ZSRR, by w projektach 
planów rozwoju gospodarki na 
rodowej ZSRR na lata 1954 
— 1955 przewidziała całko
wite zaopatrzenie przemysłu 
produkującego artykuły żyw
nościowe w surowiec, materia 
ły pomocnicze, opał, energię 
elektryczną, środki flnanso- 

_we. urządzenia 1 materiały hu

do napełniania 1 ważenia kon
serw.

W celu szybkiego zamraża, 
nia owoców. Jagód 1 wa
rzyw, wprowadzić nowocze
sne, szybko zamrażające apa
raty, automaty do ważenia 
gro6zku zielonego 1 napeł
niania pudełek kartonowych, 
jak również automaty do owi
jania pudełek celofanem.

Uchwala poleca znacznie 
zwiększyć produkcję witamin 
i doprowadzić Ją w 1955 ro
ku do 480 miliardów dawek 
wobec 19.2 miliarda dawek w 
1950 noku 1 32.5 miliarda da
wek. przewidzianych planem 
1953 roku.

W sprawie zastosowania techniki chłodniczej 
w przemyśle artykułów żywnościowych

2.7 raza w porównaniu z ro
kiem 1950, zaś produkcja 
wszystkich rodzajów konserw 
(mięsnych, rybnych, mlecz
nych. warzywnych, pomidorów 
1 owoców konserwowanych) — 
do _4.15Q . JulUsmów. puczek

W celu podniesienia lakości 
produktów, usprawnienia chło- 
dnlczej technologii konserwa
cji mięsa, ryb, masła i Innych 
artykułów żywnościowych oraz 
należytego przechowywania 
tych artykułów, uchwała pole
ca zwiększyć pojemność i moc 
za-mrażalnl. Uchwała zobowią
zuje Ministerstwo Przemysłu 
Artykułów Spożywczych ZSRR 
by w latach 1954 — 1956 w 
drodze budowy nowych, rekon 
strukcjl 1 technicznego wypo
sażenia istniejących chłodni 
zwiększyło ich pojemność o 
205 tys. ton uwzględniając 
jednorazowe magazynowanie. 
Do końca 1956 r. pojemność 
ta ma wynieść 709 tys. ton, w 
porównaniu z 460 tys. ton na 
początku 1953 r. W tym celu 
należy szerzej stosować w prze 
myślę mięsnym, rybnym 1 w 
o’ejarnlach obok małych skła
danych lodówek również skła
dane lodownie o dużej pojem
ności, których budowa test tań 
»za 1 trwa krócej.

W latach 1954 — 1956 na 
leży zwiększyć wydajność fa
bryk sztucznego lodu o 10 tys. 
ton na dobę w celu zamraża
nia mięsa, ryb 1 innych arty. 
kułów spożywczych w chłod
niach przy zakładach produ
kcyjnych.

Należy szeroki stosować w 
chłodniach przy magazynach 1 
w lodówkach sklepowych oraz 
w przedsiębiorstwach produ
kujących artykuły spożywcze 
aparaty do szybkiego zamraża 
nla artykułów mięsnych, bite
go drobiu, ryb 1 filetów ryb
nych, owoców, warzyw 1 In
nych artykułów.

Uchwała przewiduje, że 
przy budowle nowych i rekon
strukcji istniejących chłodni 
należy stosować najbardziej 
skuteczne i wydajne przyrzą
dy do ochładzania komór chło
dniczych, zautomatyzować chlo 
dnie jak również stosować au
tomatyczne przyrządy kontrol
ne 1 pomiarowe.'Należy rów
nież wprowadzić urządzenia

i W myśl uchwały produkcja 
konserw warzywnych, pomido
rów konserwowanych i kon
serw owocowych ma być do
prowadzona w roku 1956 w 
przybliżeniu do 2.500 milio
nów. puszek,.czyli- zwiększana

Uchwala postanawia zwięk
szyć w roku 1954 produkcję 
mąki wyższych gatunków oraz

CZĘŚĆ II.
W sprawie zaopatrzenia 

materiałowo-technicznego i inwestycji 
w przemyśle artykułów żywnościowych

Uchwała przewiduje także 
rozszerzenie asortymentu 1 pod 
niesienie Jakości mydeł toale
towych. W 1954 r. w porów
naniu z 1950 r. produkcja 
perfum 1 wody kolońskle) zo
stanie zwiększona dwukrot
nie.

W celu zapewnienia prze
mysłowi perfumeryjnokosme- 
tycznemu syntetycznych olej
ków eterycznych, uchwała 
przewiduje rozpoczęcie w 
1954 roku budowy wielkiego 
kombinatu olejków syntetycz
nych w Kałudze.

Konserwy i koncentraty spożywcze
W zakładach podległych Ministerstwu Przemysłu Artyku- 

łów Spożywczych ZSRR uchwala poleca podnieść w 
noku produkcje konserw warzywnych, pomidorowych l_ow^- 
cowvch el 1.780 milionów puszek, a w J 955 roku do 
2.450 min. puszek, wobec 922 min. w 19o0 roku 1 U360 
min. puszek w roku 1953, zapewniając przy tym wzrost w na
stępującym asortymencie:

(Dokończenie z 2 str.)
Uchwała zobowiązuje do 

znacznego polepszenia Jakości 
1 rozszerzenia asortymentu wy 
robów cukierniczych cieszą
cych się największym popy
tem.

Uchwała określa również 
zadania w dziedzinie zwięk
szenia produkcji wyrobów cu
kierniczych wyższych gatun
ków.

W roku 1956 ma być za
kończona mechanizacja pod
stawowych procesów’ techno
logicznych produkcji wyro
bów cukierniczych.

Do końca 1956 roku zwlęk 
szyć w porównaniu z 1950 ro 
kiem zdolność produkcyjną 
przedsiębiorstw cukierniczych 
przez zbudowanie nowych fa
bryk, głównie na Uralu, w Sy 
berll, na Powołżu, w Azji 
Środkowej 1 Kazachstanie. 
Jak również przez rekonstruk
cję i rozszerzenie istniejących 
fabryk.

Znacznie zwiększyć produk 
cję lodów — szeroko rozpo
wszechnionego artykułu żyw
nościowego — w zakładach 
Ministerstwa Przemysłu Arty 
kułów Żywnościowych ZSRR 
1 Ministerstwa Handlu ZSRR 
w 1954 roku do 190 tysięcy 
ton 1 w 1955 roku do 240 ty
sięcy ton wobec 160 tysięcy 
ton w 1953 r., czyli zwięk
szyć 2,5 raza w porównaniu 
z 1950 rokiem.

Uchwala zobowiązuje do 
podjęcia kroków zapewniają
cych znaczne podniesienie ja
kości lodów.

Nastęonie uchwała omawia 
zadania związane z polepsze
niem Jakości, aromatu, asor
tymentu 1 paczkowania herba
ty-

Uchwała zobowiązuje do 
zmechanizowania procesu pacz 
kowania herbaty. Nastąpi dal
sza mechanizacja 1 automaty
zacja pracochłonnych proce
sów przy przeróbce liści her
bacianych. Dzięki zbudowaniu 
nowych oraz rekonstrukcji i 
wyposażeniu technicznemu Ist
niejących wytwórni hojbąty 
Ich zdolność produkcyjna 
wzrośnie do końca 1956 ro
ku w porównaniu z 1930 ro
kiem w zakresie przeróbki 
zielonych liści herbacianych 
2.1 raza.

Uchwała, stwierdzając wzrost 
popytu na pieczywo wyższych 
gatunków, zobowiązuje Pań
stwową Komisję Planowania 
ZSRR, Ministerstwo Handlu 
ZSRR 1 Ministerstwo Przemy
słu Artykułów Spożywczych 
ZSRR, by przy sporządzaniu 
planu produkcji pieczywa ii- 
wzglednlly tc wymagania lud
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Konserwy
mięsne i roślinne 65 70 2 razy 2,2 raza
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ności. W związku z tym u- 
chwała podaje dane dotyczące 
planowanego zwiększenia "re
dukcji wymienionych wyro
bów.

Należy rozwinąć na szeroką 
skalę budownictwo piekarń o- 
raz przebudowę czynnych za
kładów piekarskich przy za
stosowaniu nowoczesne! tech
niki. Wybudować w miastach 
1 osiedlach robotniczych w la
tach 1953—1956 — 372 fa
bryki chleba 1 piekarnie me
chaniczne podległe Minister
stwu Przemysłu Artykułów 
Spożywczych ZSRR. Uchwała 
postanawia, że w miastach, 
gdzie produkuje się niedosta
teczną Ilość tortów, ciastek, 
herbatników 1 makaronu, bę
dą wybudowane piekarnie z 
uwzględnieniem działów cu£ 
klerniczych 1 wyrobu makaron 
nu.'

W 1954 r. należy w prze
myśle piekarniczym zakończyć 
mechanizację procesów prze
siewania mąki, mieszania cia
sta, przygotowywania ciasta 
do obwarzanków, a w 1955 
roku — procesów przygotowy
wania ciasta z dzież i dozowa
nia mąki.

W celu zachowania Jakości 
pieczywa przy Jego przewoże
niu oraz polepszenia warun
ków sanitarnych dostawy tych 
wyrobów do sieci handlowej, 
uchwała uznaje za konieczne 
zorganizowanie dodatkowej do 
stawy chleba do sieci handlo
we! specjalnym transportem 
przemysłu piekarniczego w 
miastach wyszczególnionych 
w wykazie uzgodnionym z Mi
nisterstwem Handlu ZSRR 1 
począwszy od 1954 roku do
starczanie do miejskiej sieci 
handlowe! ciastek, tortów 1 
keksów w specja'nych samo
chodach.

Uchwąłg zobowiązuje Rady 
Ministrów Republik, Centro- 
sojuz, Ministerstwo Komunika
cji, Ministerstwo Przemysłu 
Hutniczego, Ministerstwo Prze 
mysłu Węglowego, Minister
stwo Przemyślu Leśnego 1 Pa
pierniczego oraz Inne mini
sterstwa 1 resorty, posiadające 
zakłady piekarnicze, by pod
jęły kroki w kierunku dalsze
go rozwoju przemysłu piekar- 
niczego, stosowania mechani
zacji, podniesienia stanu sani
tarnego, znacznego polepsze
nia jakości 1 rozszerzenia asor. 
tymentu pieczywa oraz zwięk
szenia ilości specjalnych środ
ków transportowych dla prze
wozu chleba do eleci handlo
wej.

czyli zwiększona będzie 2,9 ra 
za w porównaniu z 1950 ro
kiem.

Uchwala porusza następnie 
sprawę zwiększenia produkcji 
suszonych warzyw 1 ziemnia
ków. warzyw mrożonych oraz 
puree z warzyw.

Uchwała głosi, że w okresie 
1954/56 należy całkowicie 
zmechanizować w wielkich fa
brykach konserw technologlcz 
ne procesy produkcyjne prze
tworów pomidorowych, kon
serw z groszku zielonego, ku
kurydzy cukrowej, soku pomi
dorowego i 6oków owocowych, 
lak również mycie szklanych 
naczyń. Na szeroką fikalę wpro 
wadzić automatyczne aparaty

Produkcja piwa, owocu płynnego 
i kwasu chlebnego

Uchwała przewiduje znaczne zwiększenie w latach 1954— 
1955 produkcji piwa, owocu płynnego 1 wód mineralnych 
oraz kwasu chlebnego, zwłaszcza w okręgach Zagłębia Donie 
Cklego, Uralu 1 Zagłębia Kużniecklego, gdzie popyt na na
poje Jest w niedostateczne! mierze zaspokajany 1 doprowadze
nie produkcji tych napojów do następujących rozmiarów:

nie podjęcie szeregu konkret
nych środków, zmierzających 
do usprawnienia gospodarki 
chłodnicze!.

do ozonowania powietrza w ko 
morach przechowalni oraz li
czniki.

Uchwala przewldule następ

W sprawie produkcji papierosów 
i wyrobów perłumervino-kosmetvcznvch

Uchwała przewiduje, że w
1954 r. produkcja papierosów 
ustnlkowych 1 bezustnlkowych 
wyniesie 200 miliardów sztuk 
tj. zwiększy się o 1,6 raza w 
porównaniu z 1950 r., zaś w
1955 r. — 215 miliardów 
sztuk, czyli 1,7 raza więcej 
niż w 1950 r.

Powinno również nastąpić 
znaczne polepszenie wyrobów 
tytoniowych w drodze udosko 
nalenla technologii produkcji 
1 preparowania tytoniu.

Maki i kasze
kasz w porównaniu z 
rokiem:

mąk! najwyższego gatunku - 2.8 raza
„ I gatunku — 2.1 •»

Innych gatunków mąk! — 1.6 »»

kaszy Jaglanej — 1 ,o
— 1.7
— 3,8

•»

„ gryczanej
arnrhił

•»

»»

W związku z tym uchwała 
praewldu'e zwiększenie poten
cjału produkcyjnego przemy
słu młynarskiego nonrzez bu
dowę nowych młynów oraz, 
rekcinstrokcię i lepsze wypo
sażenie techniczne czynnych

obecnie młynów. Uchwała zo
bowiązuje Ministerstwo Prze
myślu' Artykułów Spożywczych 
ZSRR do polepszenia lakości 
wszystkich gatunków mąki 1 
kasz.



Przed Krajową Naradą 
Aktywu ZMP

Piłkarze Spartaka w Polsce
Drużynie towarzyszą również: 

zastępca kierownika ekipy — 
Kuzin, trener państwowy, zasłu
żony mistrz sportu — Kaczalin, 
starszy trener, zasłużony mistrz 
sportu — Sokołow, trener, za
służony mistrz sportu — Dan- 
gułow, sędzia — Bielów i le
karz — Lewinson,

W skład drużyny Spartaka, 
w której jest dwóch zasłużo
nych mistrzów sportu i 11 mi
strzów sportu, wchodzą: BRAM 
KARZE — mistrz sportu—Czer- 
nyszew oraz Pirajew i Roziń- 
ski, OBROŃCY — mistrzowie 
sportu Tiszczenko, Baszaszkin i 
Siedow oraz Pieriewalow i Wj- 
siliew, POMOCNICY — zasłu
żony mistrz sportu — Timakow 
oiaz mistrzowie sportu — Par- 
szyn, Nietto i Fomin, W LINII 
ATAKU^^- kapitan drużyny, 
mistrz ^^Ktu — Simonian, za- 
słuźony^Jhtrz sportu — De- 
mentiew, mistrzowie sportu — 
Paramonow, Iljin i Jemiszew 
oraz Tatuszin, Agapow i Isa- 
jew.

Piłkarze Spartaka to w prze
ważającej części młodzież koni- 
somolska, a prawoskrzydlowy 
Paramonow jest nawet sekreta 
rzem organizacji komsomol- 
skiej. Najmłodsi zawodnicy dru 
żyny to 20-letni Tatuszin, Aga
pow i Roziński- Najstarszym za 
wodnikiem zespołu jest 37-letni 
zasłużony mistrz sportu — De- 
mentiew.

Spartak już pięć razy zdobył 
mistrzostwo Związku Radzieckie 
go. Po raz pierwszy w roku 
1936 w rozgrywkach jesien
nych, następnie w- latach: 
1938, 1939, 1952 i 1953. Puchar 
ZSRR Spartak zdobył po raz 
pierwszy w roku 1938, a nastę
pnie w roku 1939, 1946, 1947 i 
1950. Lata 1938 i 1939 przynio
sły największe sukcesy druży
nie, która w tym czasie, obok 
tytułu mistrza zdobyła również 
Puchar ZSRR.

Jak już podawaliśmy, 29 pa
ździernika przybyła do Warsza
wy drużyna piłkarska Sparta
ka, która rozegra w Polsce kil
ka spotkań towarzyskich z czo
łowymi drużynami kraju.

Ekipa piłkarska Spartaka — 
pięciokrotnego mistrza i pięcio
krotnego zdobywcy Pucharu 
ZSRR — liczy 27 osób. Kierow
nikiem jej jest Pinaiczew, przed 
stawiciel Sekcji Piłki Nożnej 
Głównego Urzędu do Spraw Kul 
tury Fizycznej i Sportu.

W tym roku Spartak roze
grał dotychczas siedem spotkań 
międzynarodowych. Sześć z 
nich odbyło się w Moskwie, a 
jedno w Budapeszcie. W pierw
szym meczu Spartak zwyciężył 
Czechosłowację 2:0, następnie 
zremisował ze szwedzką druży
ną Djurgaarden 1:1, przegrał z 
reprezentacją Rumunii 1:2 oraz 
w Budapeszcie — z IIonvedem 
2:3. Ostatnio mistrz ZSRR od
niósł cenne zwycięstwa w Mo
skwie nad czołową drużyną 
Austrii — Rapidcm 4:0 oraz 
nad zespołem węgierskim 
Dozsa 5:0.

W bieżącym roku sezon spot 
kań międzynarodowych piłka
rzy ZSRR jest bardzo bogaty. 
Piłkarze Związku Radzieckiego 
rozegrali w br. 23 spotkania 
międzynarodowe, a na zakoń
czenie bieżącego sezonu pięć 
zespołów .piłkarskich ZSRR wy
jechało, względnie wyjedzie w 
najbliższym czasie zagranicę- 
Spartak grać będzie w Polsce 
i Bułgarii, Torpedo — w NRD, 
Dynamo — w Danii i Czecho
słowacji, Zenit — w Finlandii i 
Norwegii, a Dynamo (Tbilisi)— 
w Rumunii.

Spotkania piłkarzy radzie
ckich i polskich, które odbędą 
się w Miesiącu Pogłębienia 
Przyjaźni Polsko-Radzieckiej, 
jeszcze bardziej zacieśnią wię
zy braterskiej przyjaźni łączące 
sportowców obu krajów.

zarządach powiatowych i 
mlelsklch odbywają się zebra
nia. Instancle ZMP-owskle, na 
zebraniach tvch podsumowują 
6Wo.la dotychczasową prace 
nad rozwojem ruchu sportowe 
go. analizują błędy 1 osiągnię
cia.

W dniu dzisiejszym t jutro 
(2 — 3 bm.) na posiedzeniach 
zarządów cm Innych i zespoło
wych. omawiana będzie In- 
strukcla ZG 1 plan jej realiza
cji, przyjęty na prezydium ZP 
czy ZM. W posiedzeniach tych 
winni wziąć udział przewodni
czący kół ZMP, kół sporto
wych i LZS-ów. Jeśli w danej 
mlelscowoścl nie ma zarządów 
gminnych ani zespołowych, or 
ganlzaclą narady winien się 
zalać aktyw gminny lub ze6po 
łowy.

W okresie przygotowań do 
Krajowej Narady organizacje 
1 instancle ZMP-owskle winny 
ożywić prace polityczną w 
szczególności w sporcie 1 tury
styce. Na odbywających się ze 
broniach kół ZMP 1 w kołach 
sportowych, należy zapoznać 
członków tych kół z uchwałą 
Plenum ZG ZMP o szefostwie 
ZMP nad wojskami lotniczymi 
ora>z uchwala ZG o uczczeniu 
przez młodzież X-lecla Wojaka 
Polskiego. Młodzież ZMP-ow- 
ska 1 sportowa winna wydawać 
w tym okresie gazetki ścienne 
I ożvw!ć pracę zespołów arty
stycznych. W zebraniach kół 
ZMP-owsklch I sportowych 
winni wziąć udział aktywiści, 
którzy uczestniczyli w nara
dach powiatowych 1 miejskich. 
Ich zadaniem fest pomóc. swvm 
kolegom z gmin i zespołów 
PGR w przygotowaniu zebrań 
I należytym Ich przebiegu.

Zwycięstwo sztangistów 
radzieckich w Warszawie

1 Niech ZMP-owcy 1 aktywiś
ci sportowi mówią jak najsze- 
rzel o swej pracy, o 
jej brakach I błędach. 
Zebrania powinny być nie for 
ma-lnym podsumowaniem wynl 
ków dotychczasowej dzlala-lnoś 
cl, ale przede wszystkim umoż 
Uwić młodzieży swobodne wy
powiedzenie swych uwag, bolą 
czek i trudności. Instancje 
ZMP-owskle. zarządy kół 1 ak
tywiści. organizując zebrania 
winny dbać, aby stały się one 
podłożem do wymiany dośwlad 
czeń. do wszechstronnego zo
brazowania pracy ZMP w ru
chu sportowym.

Kra Iowa Narada Aktywu 
Sportowego w sprawie kultu
ry fizycznej 1 przysposobienia 
wojskowego będzip poważnym 
wydarzeniem dla całej organl- 
zacll ZMP oraz dla wszystkich 
organizacji sportowych, tury
stycznych. Należyte przygoto
wanie. a następnie realizowa
nie wskazań narady, w poważ- 
rvm stopniu zadecyduje o do
konani u-zasadniczych zmian w 
teł pracy zgodnie ze wskaza
niami partii.

Zdobywajcie 
SFOi

U progu 
sezonu zimowego 

^Zbliżający się szybkimi kro 
kami sezon zimowy — okres 
pracy przygotowawczej, za
praw 1 treningów w halach 
sportowych 1 salach gimna
stycznych należy przywitać 
dobrze przygotowanymi obie
ktami. Komitety KF w poro- 
zulmfenlu z kierownictwami 
szkól 1 zrzeszeniami winny o- 
pracować harmonogram za
jęć w godzinach popołudnio
wych, aby Jak największa licz 
ba sportowców mogła systema 
tycznie trenować 1 podnosić 
w ten sposób poziom swych 
umiejętności technicznych.

. Dotychczas Jednak w na
szym województwie nic nie 
słychać o tego rodzaju przy go 
towanlach. Działacze aapom- 
niell widocznie o zeszłorocz
nych kłopotach, kiedy to brak 
sali zadecydował o zahamo
waniu pracy sportowej w nie
jednym kole. Doświadczenia z 
ub. roku winny pouczyć kie
rownictwo naszego ruchu spor 
towego, że przygotowań do se 
zonu zimowego nie można roz 
poczynać w... styczniu.

Naszym zdaniem WKKF 1 
PKKF-y oraz zrzeszenia win
ny bliżej zainteresować się 
sprawą remontu sal gimna
stycznych oraz Jak najle 
pszym Ich wykorzystaniem 
przez kola 1 zespoły.

Unia (Chorzów) 
Ogniwo (Krakwó) 0.0

Towarzyskie spotkanie piłkar
skie Unia (Chorzów) — Ogniwo 
(Kraków) zakończyło się wyni
kiem bezbramkowym. Drużyna 
Unii wystąpiła w osłabionym 
składzie bez zawodników wyzna
czonych do reprezentacji Śląska 
na niedzielny mecz ze Sparta- 
klem. Z I drużyny ligowej grali 
tylko Mateja I Pleda. Ogniwo 
wystąpiło bez Gędłka. Gra była 
nieciekawa 1 stała na słabym po
ziomie. W obydwu drużynach 
zupełnie zawiodły linie ataku. _ *

Piłkarze 
podsumuję wyniki 
tegorocznego sezonu

W końcu bm. aktyw pllkur 
skl naszego województwa na 
naradzie Jaką zorganizuje za
rząd SPN WKKF podsumuje 
wyniki tegorocznego sezonu.

Działacze sekcji piłki noż
nej poszczególnych kół spor
towych winni przygotować się 
do udziału w dyskusji. Wza
jemna wymiana doświadczeń 
pomoże działaczom w uspraw 
nlenlu pracy, a zarządowi sek 
cji Jeszcze lepiej niż dotąd pra 
cować nad rozwojem kosza
lińskiego pllkarstwa.

Spartak-iląsk 3:2
W dniu wczorajszym, w 

Chorzowie zostało rozegra
ne międzynarodowe spotka 
nie piłkarskie pomiędzy mi
strzem ZSRR — Sparta- 
klem a. reprezentacją Ślą
ska. Zwyciężyli piłkarze ra 
dzieccy w stosunku 3:2 
(2:0).

Zwycięstwo Spartaka 
Jest w pełni zasłużone.

Piłkarze radzieccy roze
grają Jeszcze dwa spotka
nia z zespołami polskimi. 
Następnym przeciwnikiem 
Spartaka będzie reprezenta 
cja Krakowa, a 8 bm. 
mistrz ZSRR rozegra w 
Warszawie mecz z ml- 
strzem Polski — chorzow
ska Unią.

Sprawozdanie z niedziel
nego spotkania zamieścimy 
Jutro.

W piątek 30 października 
w hali sportowej w Warsza
wie odbył się pierwszy występ 
sztangistów radzieckich. Re
prezentacja związków zawo
dowych ZSRR zmierzyła się 
z reprezentacją Polski, odno
sząc zdecydowane zwycięstwo 
2417,5 : 2140 pkt.

Występ dośkonalych sztan
gistów radzieckich wywoła! 
olbrzymie zainteresowanie. Ha 
la sportowa wypełniona była 
po brzegi.

W Imieniu GKKF I spor
towców polskich powitał gości 
radzieckich wicedyrektor De
partamentu Wyszkolenia Spor, 
towego GKKF — Podgórski, 
który podkreślił, że dzięki 
przykładowi 1 serdecznej, bra
terskiej pomocy sztangistów 
radzieckich, którzy bawili w 
Polsce dwa lata temu, cięża
rowcy polscy poczynili znacz
ne postępy.

Na sztandze ofiarowanej 
wówczas przez radzieckich 
przyjaciół nasi zawodnicy w 
ciągu minionych dwóch lat 
bill wielokrotnie rekordy ży
ciowe, zrzeszeniowe 1 Pol
ski.

W Imieniu delegacji ra
dzieckiej przemawiał kierow
nik ekipy sztangistów — Ma- 
ksymow. Przekazał on serdecz 
ne pozdrowienia od sportow
ców radzieckich dla sportow
ców polskich 1 podziękował za 
braterskie, serdeczne przyję
cie. takiego doznali snortowcy 
radzieccy w stolicy Polski, w 
Warszawie.

„Nasze występy i treningi 
niech przyczynią sle do dal
szego podniesienia poziomu 
clężkoatletyki w Polsce, niech 
dadzą wkład w dalsze zacie
śnienie więzów przyjaźni mlę-

Dotychczasowa praca, orga
nizacji ZMP-owsk!ej w dziedzl 
nie kultury fizycznej i przy
sposobienia wojskowego była 
zaniedbana 1 niezadowalająca. 
Mimo pewnego ożywienia pra
cy w okresie wiosenno - letnim 
bieżącego roku, większość in
stancji 1 kól ZMP-owsklch na 
terenie wol. koszalińskiego nie 
zajmuje się nadal rozwojem 
wychowania fizycznego 1 spor 
tu oraz przysposobienia woj
skowego młodzieży, niedosta
tecznie realizuje wskazania 111 
Plenum Zarządu . Głównego 
ZMP w tym zakresie. Na taki 
etan rzeczy niejednokrotnie 
zwracało Instancjom ZMP-ow- 
6klm uwagę kierownictwo nar 
6zel partu, wskazując że kultu 
ra fizyczna 1 przysposobienie 
wojskowe, to ważna dziedzina 
pracy polityczno - wychowaw
cze! ZMP 1 zacieśnienia więzi 
ZMP z masami młodzieży.

Celem zapoczątkowania zde 
cydowanej poprawy pracy 
ZMP w tel dziedzinie, Zarząd 
Główny ZMP postanowił w 
najbliższym czasie zwołać w 
Warszawie Krajową Naradę 
Aktywu ZMP w sprawie kul
tury fizycznej i przysposobie
nia wojskowego.

Narada ma na celu postawie 
nie pracy w zakresie kultury 
fizycznej j przysposobienia 
wojskowego w centrum uwagi 
wszystkich Instancji organiza
cji i aktywu ZMP oraz \fcypra 
cowanle konkretnych zadań 
dla całego związku. Narada 
zalmie sle przede wszystkim 
zadaniami ZMP w pracy poli
tyczno - wychowawczej w 6por 
cle | turystyce. Głównym o- 
środklem dla zrealizowania te 
go zadania winien być masowy 
udział ZMP-owców w życiu 
sportowym 1 turystycznym o- 
raz zajęciach przysposabiają
cych do służby wojskowej 1 o- 
brony kraju. O przebiegu 1 po 
wodzeniu narady zadecyduje w 
poważnym stopniu szeroka pra 
ca przygotowawcza, która win 
na objąć wszystkie organizacje 
I cały aktyw związku, a także 
aktyw 1 członków organizacji 
sportowych, turystycznych 1 
obronnych.

W naszym województwie, po 
dobnie lak w całym kraju, ak
cja przygotowawcza Jest w pel 
nvm toku. Zarzad Wojewódzki 
ZMP w Koszalinie zwołał nara 
de wojewódzką, na której usta 
łono plan pracy. Zgodnie z wy 
tycznymi ZG, we wszystkich

W kilku 
wierszach...

W czasie zawodów lekkoatle
tycznych. rozegranych w Pozna
niu z okazji Miesiąca Pogłębienia 
Przyjaźni Polsko-Radzieckiej. Ru
sek z Kolejarza (Ostrów) ustano
wił dwa rekordy Polski: w biegu 
na 10 km uzyskał on czas 30:22,8. 
zaś w biegu godzinnym przebiegi 
trasę długości 17.731,45 m.

Liga koszykówki
31 bm. w Warszawie odby 

ły się dwa ligowe spotkania 
w koszykówce.

W pierwszym spotkaniu, o 
mistrzostwo ligi koszykowej 
kobiet, AZS (Warszawa) od
niósł zdecydowane zwycię
stwo nad Gwardią (Warszawa) 
91:17 (42:9). Najwięcej pun
któw dla AZS zdobyła Grusz
czyńska — 27 oraz Dobrudź- 
ka — 23. dla pokonanych — 
Nosel — 7.

W drugim meczu, o , mi
strzostwo I ligi koszykówki 
mężczyzn, warszawski AZS 
niespodziewanie nokonal Stal 
(Poznań) 55:52 (23:25). Wy
nik meczu ustalono po dogryw 
cc. W normalnym czasie uzy
skano rezultat 48:48. Spot
kanie 6tato na dobrym pozio
mie. * * *

W meczu o mistrzostwo ligi 
koszykowej kobiet między 
krakowskimi zespołami Gwar
dii i OWKS zwycięstwo od
niosła Gwardia 36:33 (18:19). 
Najlepszymi zawodniczkami 
Gwardii były: Dąbrowska, 
która zdobyła 9 pkt. 1 Wię
cław — 7 pkt. U pokonanych 
wyróżniła się zdobywczyni 12 
pkt. Szostakówna.

Akademia Wychowania Fizycznego w Warszawie jest 
przodującą uczelnią tego typu w Polsce. Świetnie wyposa
żona w nowoczesne urządzenia I sprzęt posiada grono wy
bitnych naukowców, trenerów i Instruktorów SDortowych. 
Nauka w uczelni trwa trzy lata Olbrzymia większość stu
dentów jest pochodzenia robotniczego lub chłopskiego 
Państwo Ludowe stworzyło im doskonale warunki 
nauki. Studenci otrzymują bezpłatne zakwaterowanie,i wy- 
źyiyienie, oraz otoczeni sq staranną opieką lekarską. Absol
wenci AWF zasilają corocznie kadry trenerów, instruktorów 
i nauczycieli WF.

Na zdjęciu: trener Z. Pabiś przeprowadza trening grupy 
specjalizującej się w rzutach. (Foto — CAF)

dzy sportowcami obu bratnich' 
narodów" — powiedział m. In. 
kierownik ekipy radzieckiej.

Na zakończenie części ofi
cjalnej delegacja ZMP szko
ły TPD nr 5 wręczyła gościom 
radzieckim wiązanki kwiatów-

Spotkanie, w którym zde* 
cydowane zwycięstwo’ odnieśli 
sztangiści radzieccy, przynlo- 
sio Jeden rekord świata oraz 
dwa rekordy Polski, Jeden re
kord ZSRR i jeden rekord 
związków zawodowych ZSRR.

Zawodnik radziecki, mistrz 
sportu Kostelew (w. lekka) 
wspaniałym wynikiem 118.7 
kg w rwaniu ustanowił rekord 
świata. Poprzedni rekord wy
nosił 118 kg 1 należał rów
nież do reprezentanta ZSRR 
Iwanowa. Ponadto Kostelew1 
pobił- rekord związków zawo
dowych ZSRR w podrzucie 
wynikiem 142,5 kg. W wadze 
lekkiej rekord Polski ustano
wił Fus, uzyskując w rwaniu 
33.3 kg. Drugi rekord Fus 
ustanowił w trójboju wynl. 
kłem 305 kg.

W wadze średniej Szoluch 
w podrzucie wynikiem 147.5 
kg ustanowił rekord Związku 
Radzieckiego, a w wadze piór
kowej Brons7tejn wyrównał 
rekord związków zawodowych 
ZSRR w trójboju wynikiem 
olo kg.

Dwukrotnie wyrównano re
kordy Polski — w podrzucie 
Skowronek (w. piórkowa) — 
110 kg i w rwaniu — Białas 
(w. lekkoclężka) — 110 kg.

Wyniki techniczne:
Waga kogucia — Blerdlu- 

gln 275 kg (82,5, 80, 112 5) 
Petrak 250 kg (75, 75, 100 
kg);

waga piórkowa — Bron- 
sztejn — 315 kg (90, 97,5, 
127.5), Skowronek — 277 5 
kg (75. 92,5, 110).

w. lekka — Kostelew 360 
kg (102.5. 115, 142,5). Re
kord świata w rwaniu ustano
wił Kostelew w osobnel pró
bie — 118.7. Fus — 305 k" 
(90, 95. 120);

W. Średnia — Szoluch — 
370 kg (110, 112,5. 147,5), 
Beck — 312,5 kg (95, 97,5, 
112,0);

w. lekkocleżka — Bułgakow 
367.5 kg (107,5, 115, 145), 
Białas — 347,5 kg (102,5, 
110, 135);

waga półciężka — Jukarow 
360 kg (110, 110, 140). Copa
— 315 kg (90, 100, 125);

w. ciężka — Mledwledlew
- 400 kg (130, 120, 150), 
Witucki’ — 332,5 kg (107,5, 
100, 125).



ZS Budowlani na cenzurowanym

Więcej uwagi umasowieniu kultury fizycznej
Dobrze pracuje
ZS Zryw w Słupsku

Umasowlentę sportu wśród mto 
dzieży szkolna] to jeden z waż
nych czynników pogłębienia pra
cy wychowawczej z tą młodzieżą. 
Zrozumiała to dyrekcja państwo
wego Liceum Felczerskiego i tam
tejsza organizacja ZMP-owska, 
dając ucznlom-sportowcom dobre 
warunki uprawiania sportu nie 
tylko w zakresie godzin lekcyj
nych WF. Częste Imprezy między 
szkolne, turnieje szachowe czy 
plng-pongowe, zawody lekkoatle
tyczne, mecze pliki siatkowej — 
to wynik wspólnego wysiłku 
szkolnego aktywu aportowego, ra 
dy pedagogicznej i organizacji 
ZMP-owsklej.

Praca sportowców Liceum Fel- 
ezerskiego nie Idzie bynajmniej 
bez trudności. Brak sali, w któ
rej można by przeprowadzać tre
ningi, braki w sprzęcie ltp często 
Utrudniała pracę. Jednak dyrek
cją szkoły z dyr. Milewską oraz 
BMF-owcy energicznie usuwają 
te przeszkody.

Podczas wakacji wielu sportow 
ców tej szkoły dyrekcja wysłała 
ną obozy szkoleniowe ZS Zryw, 
gdzie zdobyli oni kwalifikacje 
organizatorów 1 przodowników 
WF-u.

Nowy rok szkolny sportowcy 
„Felczerk!" rozpoczęli serią zwy
cięstw na bolskaah Słupska 1 Ko 
szallna. W mistrzostwach powia
towych zajęli oni wszystkie pierw 
sze mlejsoa, zaś w mistrzostwach 
wojewódzkich Zrywu odnieśli sze 
reg zwycięstw w konkurencjach 
indywidualnych. Dobre wyniki 
na zawodach Zrywu uzyskali czo 
łowi zawodnicy tego koła — Sle- 
siekl, Koński, Pachnlczyk, Rybtń 
skl, Śliwą 1 Inni. Wielką popular 
nośclą cieszy się w szkole plłkar 
stwo. Mistrzostwa szkoły w piłce 
nożnej przyniosły szlachetną, 
sportową rywalizację, co przyczy 
nllo się do dalsze! poprawy pra
cy koła i zyskało mu nowych 
członków.

Działalność sportowców ZS 
Zryw przy liceum felczerskim 
powinna być przykładem dla 
wielu innych kół szkolnych.

M. GLINIEWICZ

LZS-u, zaś w klasie III dużą 
ilość norm zdobyli pięściarze 
darlowskiego Kolejarza. Nie 
wykonano natomiast planu 
klasyfikacji w klasie młodzie
żowej. Wydział Oświaty, któ 
ry przedterminowo zrealizo
wał plan SPO zaniedbał spra 
we klasyfikacji. W ciągu tego 
roku na terenie powiatu odby 
ło się blisko 200 imprez, pod 
czas których z pewnością uzy 
skano wiele wyników na po
ziomie klasy młodzieżowej. 
Trzeba więc uporządkować do 
kumentację 1 wyniki, przedsta 
wdając Je Jak najszybciei do 
zatwierdzenia.

Niedociągnięciem w pracy 
ruchu sportowego w tym po
wiecie, Jest niedostateczna tro 
ska o obiekty i urządzenia 
sportowe, które obecnie wy
magają poważnych napraw. 
Aktyw sportowy winien zwró
cić większą uwagę na stan 
boisk, aby swym sportowcom 
dać Jak najlepsze warunki 
treningu.

Ruch sportowy w powiecie 
sławneńsklm wszedł na wła
ściwą drogę rozwoju. Działa
cze zrzeszeń 1 kół, a>ktyw 
zetempowskl oraz rady zakła
dowe 1 podstawowe organi
zacje partyjne muszą dołożyć 
etąłań, aby obecne tempo roz 
woju nie osłabło, aby kultu
ra fizyczna w tym powiecie 
zyskiwała wciąż nowych zwo
lenników i podnosiła się na 
wyższy poziom, .

(s)

W ub. tygodniu odbyła się 
w Koszalinie narada aktywu 
sportowego ZS Budowlani, na 
której przedstawiciele poszczę 
gólnych kół sportowych zapo 
znali się z uchwalą sekreta
riatu CRZZ w sprawie dalsze
go rozwolu 6portu związkowe 
go oraz zadaniami wypływają
cymi z tef uchwały.

Podczas narady wywiązała 
6ie ożywiona dyskusla, która 
w ykazała, że praca kół ZS Bu 
dowlani na terenie naszego wo 
fewództwa nie fest należycie 
prowadzona, że w walce o 
punkty, działacze często gubi
li główny cel pracy kół — wy 
chowanie członków kół na 
sprawnych do pracy i obrony.

Przykładem złef pracy, wy
paczającej uchwalę Biura Poll 
tycznego KC naszej partii Jest 
działalność koła w Człucho
wie. Koło to. mimo dużej po
mocy ze strony rady okręgo- 
wel, wyrażającej się poważny
mi dotacjami w sprzęcie, przy 
dziale obiektów sportowych 
ltp., nie potrafiło rozwinąć 
wszechstronne] działalności 1 
ogram leżało się do pracy z 6ck 
cją piłki nożnej.

Dyskusja wykacała, że koła 
w Słupsku. Stawnie 1 Szcze- 
clnku poszły tą samą drogą. 
Natomiast koła w Białogar
dzie. Kołobrzegu 1 Wałczu, ml 
mo iż pomoc finansowa udzie
lana im przez radę okręgową 
była mntelsza, pracowały do
brze i obecnie śmiało można 
fe zaliczyć do przodujących 
kół 6portu związkowego. Naj
lepszym tego dowodem Jest 
fakt, że plany pracy w tych ko 
łach zostały wykonane w 100 
proc, daleko przed terminem.

W Wałczu i Białogardzie 
działacze kół potrafili nawią
zać ścisłą współpracę z radami 
zakładowymi, kierownictwem 
1 wszystkimi organizacjami 
Istniejącymi przy zakładach 
pracy. Dzięki temu, dzlałał-

kom. Bramkarz Nowakowski 
bronił w ciągu sezonu nierów
no, mając obok dobrych me
czów również i słabe. Wydaja 
sią Jednak, że po nabraniu od
powiedniej rutyny powinien 
on stać sią silnym punktem 
zespołg.

Cąła drużyna gra bardzo ani 
bitnie i nie załamują jej chwi
lowe niepowodzenia. To samo 
odnosi się do rezerw, które idąc 
w ślady pierwszej jedenastki, 
uzyskały również czołowe 
miejsce w rozgrywkach swej 
grupy.

Opieka państwa, warunki 
stworzone przez ich zrzeszenie 
szczecineckim piłkarzom, zosta 
ły należycie wykorzystane 
przez Unią. Ale gwarancją, że 
będą one wykorzystywane co
raz lepiej, że drużyna ciągle bą 
dzie podnosiła na wyższy po
ziom swoje umiejętności, może 
dać Jedynie odpowiednia i sy
stematycznie prowadzona pra
ca wychowawcza wśród zawód 
ników, która cementować ich 
będzie w coraz bardziej zwarty 
kolektyw. Z tą pracą wychowa 
wczą nie jest w kole Unii naj
lepiej. Były w ciągu sezonu sy 
gnały, że zespół nie potrafi z 
honorem przegrywać i nie jest 
dostatecznie zdyscyplinowany 
np. na meczu z Gwardią w Ko 
sząlinie. Poszczególni zawodni
cy a niejednokrotnie ci młodsi 
pie zawsze prowadzą odpowie
dni tryb życia. Wprawdzie są 
to wypadki sporadyczne, ale 
winny one zaostrzyć czujność 
zarówno rady koła i rady okrą 
gowej zrzeszenia. Poprowadze
nie wśród sportowców Unii od
powiedniej pracy polityczno- 
wychowawczej, przyczyni się 
na pewno do wyeliminowania 
tych błędów i niedociągnięć w 
pracy koła i sekcji- A to po
winno stać się troską nie tylko 
rady okręgowej zrzeszenia, ale 
także zarządu powiatowego 
ZMP w Szczecinku.

(cz)

upowszechnieniem sportu 
wśród robotników 1 ich ro
dzin. Z umasowleniem kultu
ry flzycznei w zakładach ob
jętych działalnością naszego 
zrzeszenia, ściśle wląże się 
zagadnienie usprawnienia or
ganizacji prób na SPO 1 
BSPO. Systematyczna realiza 
cją planów z pewnością przy 
niesie naszemu zrzeszeniu nie 
tylko bardziej wszechstron
ną 1 atrakcyjniejszą niż do
tąd działalność, ale pozwoli 
równiet zwiększyć szeregi 
zrzeszenia.

E. Kazuła 
sekretarz RO, ZS Budowlani 

w Koszalinie

S.XII. w Białogardzie: Kolejarz 
Białogard. Ogniwo Koszalin, LZS 
Mielno, Unia Szczecinek; w Zło
towie: Spójnia Zlotów, Ogniwo 
Słupsk.

MĘ2CZY2NI:
•.XI. w Białogardzie: Kolejarz 

Białogard, Unia Szczecinek, Ogni 
wo Stupsk; w Ustce KS Ustka, 
Gwardia Koszalin, Ogniwo Kosza 
lin.

22 XI. w Szczecinku: unia Szcze 
clnek. Kolejarz Białogard, KS 
Ustka;w Koszalinie: Gward'a Ko
szalin, Ogniwo Koszalin, ogniwo 
Stupsk.

fi.NIL w Koszalinie: Ogniwo Ko 
szalln, Gwardia Koszalin, Kole
jarz Białogard, Unia Szczecinek; 
w Słupsku: Ogniwo Słupsk, KS 
Ustka.

nożna w Szczecinku stała się 
bardzo popularnym sportem. 
Drużyna zyskała sobie rzesze 
npwych zawodników, wzrosły 
szeregi młodych i najmłod
szych piłkarzy.

Sukcesy nie spadają Z nieba. 
Trzeba je wywalczyć wytrwa
łą i usilną pracą. Tą zasadą kie 
rowali się zarówno zawodnicy 
jak i kierownictwo szczecinec
kiej drużyny. Systematycznie 
prowadzona zaprawa, a następ
nie treningi zapewniły zawodni 
kom dobrą kondycję i szy
bkość, podniosły w dużym sto 
pniu ich umiejętności technicz
ne. Praca z liczną kadrą mło
dzieży piłkarskiej stworzyła 
drużynie silne rezerwy, mogą
ce zastąpić z powodzeniem star 
szych kolegów w razie kontuzji 
itp.

O sile zespołu decyduje 
przede wszystkim fakt, że jest 
on wyrównany i nie ma rażąco 
słabych punktów. Najsilniejsza 
linią jest niewątpliwie napad 
składający się z szybkich, do
brych taktycznie orąz silnie i 
celnie strzelających zawodni
ków, wśród których wyróżnia
ją się młodzi — Pudłowski i 
Półturzycki oraz rutynowany 
Żukowski. Pomoc dzielnie se
kunduje napastnikom, ale cel
ność podań pozostawia w tej 
linii jeszcze wiele do życzenia. 
Najsłabszą częścią drużyny jest 
trójka obrońców i w przyszłym 
sezonie Unia musi pomyśleć o 
wzmocnieniu tej formacji, któ 
ra jeszcze zbyt często traci gło 
wę w gorących sytuacjach i 
zbyt łatwo daje się ogrywać 
dobrym technicznie przeciwni-

f
przedterminowe wykonanie 
rocznego ’ planu zdobywania 
odznak SPO oraz klas sporto
wych. Pod tym względem po 
wiat slawneńsk| może być wzo 
rem Jak należy realizować na 
Kreślone zadania. Systematy
czna praca działaczy PKKF-u 
1 poszczególnych zrzeszeń o- 
raz zrozumienie doniosłej roli 
klasyfikacji 1 zdobywania 
odznak SPO dla naszego ru
chu sportowego, przyniosły 
dobre wyniki- W ciągu 10 
miesięcy sportowcy powiatu 
zdobył; ogółem 1 053 odznaki 
na 7G6 zaplanowanych. W ak
cji zdobywania odznak przo
dują szkoły. Młodzież szkol
na na 400 zaplanowanych od 
znak zdobyła ich 746. Plan 
przekroczyły także zrzeszenia 
związkowe i LZS-y zdobywa
jąc dodatkowo 37 odznak.

Powla.t eławneńsk! przodu- 
|e takżz> w klasyfikacji sporto 
wej. Na zaplanowanych 5 
norm II klasy, zdobyto ich 
17, zaś w III — 102, podczas 
gdy limit wynosił 60. Do 
wysokiego przekroczenia plar 
nów w klasie II przyczynili 
cle piłkarze slawneńsklego

Jak jut donosiliśmy. Sekcja 
Pliki Siatkowej WKKF opraco
wała nowy system rozgrywek o 
mistrzostwo klasy A 1 B. Zamiast 
dotychczas stosowanego systemu 
punktowego każdy z każdym, te
goroczne rozgrywki przeprowa
dzono zostanę systemem turnie
jowym, co znacznie skróci czas 
trwania mistrzostw, a zarazem 
przyczyni się do zmniejszenia 
kosztów przejazdu na mecze.

Nowy system obowiązuje za
równo w klasie A jak i klasie B.

Warto podkreślić, że wyniki do 
tychczasowe rozegranych spotkań 
będą brane pod uwagę w ogólnej 
punktacji. Skład poszczególnych 
klas pozostaje bez zmian.

A oto terminarz klasy A. , 
KOBIETY:
».XI. w Koszalinie: Ogniwo Ko

szalin, LZS Mielno, Spójnia Zło
tów; w Słupsku: Ogniwo Słupsk. 
Unia Szczecinek, Kolejarz Biało
gard.

Z2.XI. w Kossallnle: LZS Miel
no, Ogniwo Koszalin, ogniwo 
Słupsk;w Szczecinku: Unia Szcze 
clnek, Kolejarz Białogard, Spój
nia Zlotów.

Plan SPO i klasyfikacji 
wykonany przed terminem 
Sport sławneński na dobrej drodze

Wej w Szczecinie uplasowali 
się na trzecim mią^scu, wy
przedzając 6zereg j®ś’ch okrę 
gów. Ż lekkoatle^w wymie
nić należy przede wszystkim 
zawodniczkę T. Czyczyn, któ
ra Jest czołową biegaczką na
szego okręgu.

Sukcesy LZS-ów nie są odo 
sobnlone. Ruch sportowy w 
pow. sławneńsklm rozwija, się 
bowiem szybko, obejmując 
swym zasięgiem coraz szerszo 
rzesze społeczeństwa.

Dużą zasługę w tym należy 
przypi ęć przev >dnlcząeemu 
tanit. PKKF A. Kalenkiewl- 
czowi. Ob. Kalen 'ewjcz 6toi 
na czele PKKF od sześcią lat. 
Zna on dobrze terer, wie jakie 
kolo pracuje dobrze a które 
opóźnia się w swyrr rozwoju. 
W ciągu swej kdkuletniej 
działalności ob. Kal°nklewlcz 
zorganizował wokół PKKF 
liczny aktyw spokczny. dzię
ki któremu komitet szybko 1 
sprawnie może reagować na 
bolączki poszczególnych kół 
1 zespołów.

Największym, tegorocznym 
osiągnięciem sportowców po
wiatu _ slawneńsklego _ jest

Ktrs instruktorów
piłki wodnej

W pierwszej połowie listopada 
rozpoczple się w Ośrodku Pły
wackim ZS Spójnia w Stargar
dzie kura doszkolenlowy dla In
struktorów piłki wodnej.

Na kurs ten powołano czoło
wych waterpollstów Polski oraz 
wielu działaczy 1 Instruktorów 
Piłki wodnej.

Kierownikiem wyszkoleniowym 
będzie trener — Knausz a lnstruk 
torami — Zguda, Czuperskl 1 Jan 
Zakrzewski.

W powiecie sławneńsklm 
Istnieje ogółem 67 kó) sporto
wych. Decydującą większość 
stanowią LZS-y, których jest 
57. Już te dwie cyfry wska
zują wyraźnie, że w ruchu 
sportowym na terenie pow. 
Sławno, ludowe zespoły spor
towe odgrywają poważną ro- 
:ę. I tak Jest istotnie. Na ogól 
ną liczbę ponad 2.500 zrze
szonych sportowców — około 
2.100, to Elzeteslacy. Podob 
nie jak w Innych powiatach 
członkowie LZS-ów najchęt
niej grają w piłkę nożną 1 
siatkówkę. Jest także wielu 
amatorów lekkoatletyki 1 bok
su. Te cztery gałęzie sportu 
rozwijają się najlepiej 1 są 
najbardziej powszechne w tym 
powiecie.

Sportowcy wsj powiatu sła 
wneńsktego zdobył’ w tym ro 
ku 143 odznaki SPO I stop
nia, wykonując swó| plan rocz 
ny przed terminem. Dzięki 
tejnu sukcesowi wysunęli filę 
oni na pierwsze miejsce w 
swym zrzeszeniu. W masowym 
wieloboju sporli/wym organi
zowanym dla uczczenia X rocz 
nlcy powstania Ludowego 
Wojska Polskiego członkowie 
LZS-u zdobyli 745 norm na 
odznaki BSPO 1 SPO.

Sportowcy wiejscy mają 
również duże osiągnięcia w 
sporcie wyczynowym. Piłka
rze LZS Sławno zajęli drugie 
miejsce w tegorocznych roz
grywkach klasy B, zaś na O- 
gólnopolsklej, - Spartakiadzie

200 tys. sportowcó w 

wiejskich uczestniczyło 
w masowym wieloboju 

sportowym
Jedną l najpoważniejszych 

akcji sportowych, zorganizo
wanych w rb. na terenie wsi 
byt masowy wielobój sporto
wy, zorganizowany dla uczczę 
nla 10 rocznicy powstania Lu 
dowego Wojska Polskiego. 
W wieloboju wzięło udział 
około 200 tys. młodzieży wlej 
sklej. Poważnym sukcesem 
wieloboju jest zdobycie po
nad 400 tys. norm SPO 
przez sportowców wiejskich.

Znaczną pomoc 1 oparcie 
organizacyjne dla przeprowa
dzenia wieloboju stanowiła 
współpraca z ZMP 1 Innymi 
organizacjami, jak LPŻ, 
TPPR 1 KKF.

Pozytywną Inicjatywę wy
kazał aktyw ZMP pow. śwle- 
bodzlńskiego (woj. wrocław
skie), wykorzystując m. In. 
wielobój do wsparcia akcji 
obowiązkowych dostaw pro 
duktów rolnych dla państfrfc.

W niedzielę 25 bm. redakcja 
otrzymała telefonicznie wiado
mość: „Unia Szczecinek w me
czu o wejście do III ligi poko
nała na swoim boisku Koleja
rza Lębork 5:1". Zwycięstwo to 
oznaczało równocześnie awans 
drużyny szczecineckiej do mię
dzywojewódzkiej ligi gdań
skiej, awans, który jest pię
knym i zasłużonym rezultatem 
systematycznej pracy nad pod 
noszeniem poziomu umiejętno
ści piłkarskich, Jaką ten zespól 
wytrwale prowadził w ciągu ca 
łego roku.

W mistrzostwach koszaliń
skiej klasy A piłkarze Unii nia 
ponieśli ani jednej porażki, raz 
tylko remisując w Białogardzie 
z miejscowym Kolejarzem. W 
ten sposób wywalczyli oni so
bie prawo do uczestniczenia w 
rozgrywkach o wejście do III 
ligi. W pierwszej fazie tych 
rozgrywek piłkarze Szczecinka 
pokonali dwukrotnie Gwardię z 
Grudziądza, a obecnie w roz
grywkach finałowych odnieśli 
podwójne zwycięstwo nad Kole 
jarzem Lębork, co zapewniło im 
awans do wyższej klasy. Rów
nież w spotkaniach towarzy
skich, piłkarze Unit uzyskali 
szereg dobrych rezultatów, a kil 
ku zawodników tej drużyny sta 
nowi silny punkt reprezentacji 
piłkarskiej naszego województ
wa.

Do listy sukcesów Unii na
leży dodać również tak poważ
ne osiągnięcie, Jak zajęcie 
przez jej Juniorów czwartego 
miejsca w Polsce, co zwróciło 
uwagą całego kraju na piłka- 

i rzy tego małego miasta.
I Dzięki sukcesom Unii, piłka

ność tych kół stała się częścią 
6kładową pracy całej załogi. 
Sportowcy zdobyli ąobie zau
fanie robotników 1 kierow
nictw 1 cieszą się pełnym po
parciem.

Koła w Człuchowie, Sław
nie 1 Słupsku nie celągnęły te 
go. Cześć winy za złą pracę 
tvch trzech kół spada również 
na kierownictwa miejscowych 
BPP-ów, które traktowały 
soort no macoszemu, jak 
,.coś“, co utrudnia osiągnięcie 
dobrych wyników w pracy za
wodowe I.

To, że nie wszystkie koła 
Budowlanych potrafiły reallzo 
wać wytyczne nasze] partii 1 
nie osiągnęły należytych sukce 
sów, spowodowała też w dużej 
mierze 6łaba praca rady okrę- 
gowel zrzeszenia. Cała praca 
w radzie spoczywa na barkach 
nielicznego aktywu etatowego. 
Aktyw społeczny nie istnieje. 
Członkowie prezydium rady o- 
kregu w najlepszym wypadku 
uczęszczała na posiedzenia, 
lecz na tym kończy się ich u- 
dział w pracy sportowej.

W tef sytuacji nie należy 
się dziwić, że wyniki pracy 
ZS Budowlani w wojewódz
twie koszalińskim, w stosun
ku do możliwości stworzo
nych nam przez państwo są 
stanowczo za małe.

W dalszym ciągu słabo 
przebiega zdobywanie odznak 
SPO i BSPO oraz norm klasy 
flkacyjnych, większość kół 
nie docenia pracy wychowaw
czej. Zaniedbano szkolenie 
polityczne, członkowie kół nie 
dbali o sprzęt. Błędem dzia
łaczy kół sportowych naszego 
zrzeszenia było „owijanie w 
pieluszki" wyczynowców, przy 
jednoczesnym zaniedbaniu 
pracy z pozostałymi członka
mi.

Narada wykazała wiele bra 
ków. Aktyw zrzeszenia, który 
wziął w niej udział, w opar
ciu o wytyczne uchwały sekre 
tarlatu CRZZ, winien jak naj 
szybciej przystąpić do walki 
z niedociągnięciami.

Trzeba oprzeć pracę kół na 
realnych, szczegółowo przemy 
ślanych planach, podnosić po
ziom Ideowy działaczy 1 za
wodników, ściśle współpraco
wać z podstawowymi organi
zacjami partyjnymi i ZMP-ow 
sklrnl oraz radami zakładowy 
mi. Musimy domagać się na 
wiązania te| współpracy. Waż 
nym zadaniem Jest praca nad

Osiągnięcia i perspektywy piłkarzy 
szczecineckiej Unii

27. X. 1953 r. w godzinach wieczornych przybyła do Warsza
wy ekipa radzieckich ciężarowców, którzy wystąpią w kliku mia
stach Polski w spotkaniach z polskimi zawodnikami oraz poka
zach.

Na zdjęciu: powitanie sportowców ZSRR na Dworcu Wscho- 
dn m w Warszawie. CAF fot. St. Wdowińskl

Nowy system rozgrywek w piłce siatkowej

Kotatnik piłkarza...
Sekcja Pliki Nożnej WKKF 

zdjęła karę nałożoną na działacza 
szczecineckiej Unii ob. Cygana. 
Powodem decyzji sekcji była 
szczera samokrytyka złożona 
przez ob. Cygana Zarząd sekcji 
wziął również pod uwagę poprzed 
nią pracę tego działacza.

...
Już w nadchodząca niedzielę 

miłośnicy piłki nożnej będą mieli 
okazją zobaczyć na koszallńaklm 
stadionie spotkanie mlędzyokrę- 
gowe. Przeciwnikiem reprezenta
cji naszego okręgu będzie silny 
zespół Zielonej Góry.


